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NAmAĞLup AVRupA ŞAmpiYONu

Hadİ ÖNal 6’da

BALIK 
BAŞTAN KOKAR

arzU erdoğral 4’te

GAZZE’YE ADANAN
FİLM FESTİVALİ!

n HAZiNe ve Maliye Bakanı
Mehmet şimşek, yaptığı
açıklamada şu bilgileri ver-
di: “Ülkemizin kamu harca-
malarına nitelik olarak bü-
yük değer kazandıracak ya-
pay zeka projesi, Tasarruf
Tedbirleri Genelgesi'ni so-
mut bir projeyle destekle-
yip, ülkemiz ekonomisine
katma değer sağlayacak.

n eRKeN uyarı sistemiyle kamu
harcamalarında verimlilik,
kalite, hız ve tasarruf sağla-
mak amacıyla Yapay Zeka
Destekli Muhasebe ve ileri
Analitik Projesi’ni hayata
geçireceğiz. Yapay zeka,
giderlerimizi ayrıntılı
analiz ederek tasar-
ruf fırsatlarını be-
lirleyecek.”

n TeRÖR devleti İsrail, Gazze’de savunmasızsivillere yönelik saldırılarını sürdürüyor.İsrail Başbakanı Binyamin Netanyahu,bölgenin merkezindeki Nuseyrat MülteciKampı’na bugün düzenlenen ve 210 Filis-tinlinin ölümüne yol açan saldırının ar-dından kan donduran açıklama yaptı. İs-railli 4 esirin kurtarıldığını belirten Ne-tanyahu, “Operasyon başarılı oldu” dedi.
n sAlDIRININ çok karmaşık ve tehlikelişartlar altında yapıldığı konusunda önce-den bilgi aldığını aktaran Netanyahu,‘Bunu biliyordum ama tereddüt etmedenbu operasyonu yapmaya karar verdim.Çünkü onlar İsrailli esirlerdi. Esirlerin ta-mamını geri almak için elimizden geleniyapacağız” ifadelerini kullandı. / 7’De

İşgalci İsrail’in Nuseyrat Mülteci Kampı’na düzenlediği saldı-rıda 210 Filistinli hayatını kaybetti. Terör devletinin Başba-kanı Netanyahu saldırı için, “Operasyon başarılı oldu” dedi

DAES'in kirli para 
trafiğine darbeİstanbul’da terör örgütü DAEŞ’in mali yapısına yönelik düzenlenen operasyonda, örgütün kirli para trafiğini yöneten bazı döviz şirketleri ve dış ticaret firmalarının sahiplerinin de aralarında bulunduğu 11 şüpheli yakalandı. Polis ekiplerinin taki-bine takılan çok sayıda firmanın faaliyetleri ve mal varlıkları da donduruldu

DAEŞ’İ FONLAYAN FİRMALARA YAKIN TAKİP
n isTANBul İl Emniyet Müdürlüğü İstihbarat Şube ile TerörleMücadele Müdürlüğü (TEM) ekipleri, Suriye ve Irak başta ol-mak üzere Orta Doğu’daki post-El-Kaide yapısını sürdürenDAEŞ’i fonlayan, örgüte mali destek sağlayan şirketleri ve bufirmaların sahiplerini yakın takibe aldı. Örgütün kullandığıkripto paralara ve DAEŞ’in Türkiye derinliğindeki para ağınımercek altına alan polis ekipleri, bu çerçevede İstanbul’da faa-liyet gösteren bazı döviz bürolarını, ithalat/ihracat gibi dış ti-caret firmalarını ve uluslararası nakliyat şirketlerinin sahiple-rinin de aralarında bulunduğu şüphelileri tespit etti.

3 ŞİRKETE 760 BİN LİRA PARA CEZASI KESİLDİ
n şÜPHelileRiN ikamet ve şirketlerinde yapılan aramalarda iseçok sayıda dijital materyal ve doküman, 4 tabanca, silahlara aitçok sayıda şarjör ve mermi, 13 kripto para soğuk cüzdanı, 100gram altın, 130 kilo gümüş, 89 bin 830 lira, 13 bin euro, 17 bin907 dolar, 7 bin 805 Suudi riyali, 770 BAE dirhemi ve 2 milyon380 bin Özbekistan somu ele geçirildi. Aynı zamanda merke-zindeki bahse konu şirketler incelemeye alındı. Vergi müfettiş-leri tarafından yapılan incelemeler sonucunda vergi usul ka-nununa istinaden 3 şirkete 760 bin lira para cezası kesildi. Elegeçen yüklü miktarda para, altın ve gümüşe de el konuldu.

7 AYRI İLÇESİNDE EŞ ZAMANLI OPERASYON
nÖRGÜTe yüklü miktarda para aktardıkları anlaşılan kişi ve ku-rumlara yönelik yapılan tespitlerin ardından önceki gün ope-rasyonun düğmesine basıldı. Para transferinin yapıldığı şirket-ler ve şüphelilere yönelik kentin 7 ayrı ilçesinde eş zamanlıoperasyon başlatıldı. Toplam 27 ev ve iş yerine yapılan ope-rasyonda, Suriye uyruklu döviz şirketi sahibi Abdel R.A., Mu-hammad A.A., Haşim A.H., Talib A., Mostapha S., Abdulaziz A.A.,döviz bürosu sahibi, Ararat M., dış ticaret ve nakliyat firmasısahipleri Muhammad N.A., Muhammad A.H. ile bu iş adamları-nın kuruluşlarında çalışan örgüt yanlısı 13 şüpheli yakalandı.

KENDİ ARALARINDA ŞİFRELİ MESAJLAŞMA
nTesPiTi yapılan şüphelilerce sahibi veya ortakları oldukları şir-ketler aracılığıyla DAEŞ üyelerine ‘Hawala’ sistemi ile transferedilen paranın miktarının ise çok büyük çapta olduğu ifadeedildi. Savcılık kararıyla ‘terörün finansmanı’ kapsamında on-larca şirketin tüm faaliyetleri mercek altına alınırken, 2 şirke-tin tüm mal varlıklarının ise dondurulduğu belirtildi. Ticarifaaliyet adı altında döviz bürosu, ithalat/ihracat ve nakliyat şir-ketlerinde toplanan paranın, Suriye’deki DEAŞ kamplarına ak-tarıldığı anlaşıldı. Örgütsel faaliyet gösteren şüphelilerin, kendiaralarında şifreli mesajlarla yazıştıkları tespit edildi. / 6’DA

Kamu harcamalarına 
yapay zekalı takip

Bakan şimşek, kamuda alınan tasarruf tedbirleriyle ilgili yeni bir
açıklama yaparak, tedbirlerin bir adım ileri taşınacağını belirtti. şim-

şek yapay zeka destekli muhasebeden de yararlanılacağını söyledi

Terör devleti 210 
sivili daha katletti

Gazze'deki 
çocuklar 8 aydır

kabus yaşıyor
n uNICeF Orta Doğu ve KuzeyAfrika Bölge Direktörü AdeleKhodr, Nusayrat saldırısındaen az 210 kişinin öldüğünü veçok sayıda kişinin yaralandığı-nı kaydederek, “Gazze’deki ço-cuklar, 8 aydır devam eden vebüyük bir yıkım, acı ve ızdırapbırakan saldırılar nedeniyle ka-bus yaşıyor” değerlendirme-sinde bulundu. / 7’De

nAK PARTi, 31 Mart yerelseçimlerinin ardından hü-kümet ve parti politikala-rında yapılması planlanandeğişiklikler için bir ka-muoyu araştırması ger-çekleştirdi. Araştırma so-nucunda vatandaşlar eko-nomik durumdan sonraen çok şikayeti sağlık sis-temi için yaptı.

nAK PARTili kurmaylar, oydüşüşüne ilişkin, “Sorun-ları ve sıkıntıları tespit et-tik, teşhisi koyup tedaviyebaşlayacağız” ifadesinikullandı. Öncelikli konu-lar geçim, sağlık ve eğitimolurken, “Ekonomik poli-tikalar toplumun beklen-tileri doğrultusunda de-ğişmeli” yorumu yapıldı.

Türkiye, 
İsrail saldırısını

lanetledi
n DIşişleRi Bakanlığı, yüzler-ce Filistinli sivilin hayatını kay-betmesine neden olan, İsrail’inGazze’deki Nusayrat MülteciKampı’na düzenlediği saldırıyılanetledi. Bakanlıktan yapılanyazılı açıklamada, “Başta Bir-leşmiş Milletler Güvenlik Kon-seyi olmak üzere, uluslararasıbarış ve güvenliği korumaklagörevli kurumları üzerlerinedüşen sorumluluğu yerine ge-tirmeye çağırıyoruz” ifadeleri-ne yer verildi. / 7’De

AK PARTi’DeN KAMuoYu ARAşTIRMAsI:

Ekonomiden sonra
en çok şikayet 

sağlık sistemine

Bayram öncesi 
hareketlilik 

devam ediyor!
nKuRBAN Bayramı’na sayılı günler kalaotogarlarda yoğunluk ciddi manada art-tı. Otogarlardaki hareketlilik dikkat çe-kerken, firmalar artan taleplere yetişme-ye çalışıyor. İzmir Şehirlerarası OtobüsTerminali’nden günde bine yakın otobüsdiğer şehirlere gitmek için çıkış yapar-ken, bayram için biletler şimdiden tü-kendi. Bayram yoğunluğundan dolayı zorbilet bulunurken, bilet fiyatları da birhayli yükselmiş durumda. / 6’DA

Doğu Kudüs'te
kalmayı 

sürdüreceğiz
nBiRleşMiş Milletler (BM) Yakın Do-ğu’daki Filistinli Mültecilere Yardım veBayındırlık Ajansının (UNRWA) SözcüsüJonathan Fowler, İsrailli yetkililerin veaktivistlerin saldırılarına hedef olmaları-na rağmen işgal altındaki Doğu Kudüs’teyer alan merkezde çalışmalarını sürdür-meye kararlı olduklarını söyledi.
n FowleR, “Bulunduğumuz yerde kalmak-ta tamamen haklıyız ve hiçbir yere git-meyeceğiz. Kendi tercihimizle değil ulus-lararası toplum yıllardır devam eden (Fi-listinli) mülteci krizine çözüm bulmaktabaşarısız olduğu için buradayız” dedi.

Doğum yardımı
9 yıldır sabit

n15 MAYIs 2015 tarihinden buyana yapılan canlı doğumlariçin verilen doğum yardımıödemeleri, tam 9 yıldır her-hangi bir zamlama yapılma-dan sabit bir şekilde tutuluyor.Aile ve Sosyal Hizmet Bakanlı-ğı’na yapılan yeni doğan baş-vuruları sonrasında, birinciçocuk için 300 TL, ikinci ço-cuk için 400 TL ve üçüncü ço-cuk için 600 TL seviyesindekiödemeler, 9 yıldır değişiklikgöstermeden devam ediyor.

n DÜN sabah saatlerinde
Van-Bitlis karayolu üze-
rindeki Kuskunkuran Tü-
neli civarında sürücüleri-
nin isimleri ve plakaları
öğrenilemeyen Van Gölü
firmasına ait yolcu otobü-
sü ile bir TIR çarpıştı. Ka-
zada otobüsün yedek şo-
förü olan 44 yaşındaki
Kenan Abi ile yolcu Halim
Zorlu hayatını kaybeder-
ken, 4’ü ağır olmak üzere
30 kişi yaralandı. Yaralı-
lar ambulanslarla hasta-
nelere kaldırılırken ka-
zayla ilgili soruşturmanın
başlatıldığı belirtildi.

Van-Bitlis kara 
yolunda katliam
gibi kaza: 2 ölü
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depremden sonra bazı binalarıboşaltılan Cerrahpaşa Tıp Fakültesi, birsüredir hizmetlerine devam ettikleriCerrahpaşa Tıp Fakültesi Prof. Dr. Mu-rat Dilmener Hastanesi'nde organ nakliameliyatlarına kaldığı yerden devamediyor. Kurum, Yeşilköy'deki yeni adre-sinde bazı tıbbi hazırlık süreçlerinin ta-mamlanmasının ardından, yaklaşık 4yıldan beri Hepatit B virüsüne bağlı ka-raciğer yetmezliği yaşayan 68 yaşında-ki İbrahim Ünsal'a umut oldu.Ciddi sağlık sorunları yaşayan Ün-sal, hastanenin kadavradan organ naklibekleme listesine girdi ve 3 ay içindebulunan nakille sağlığına kavuştu.Nakil sürecinde Cerrahpaşa Tıp Fa-kültesi hekimleri ve sağlık çalışanları,görevlendirmelerdeki süreci özveriyleyönetip ara verilen nakil ameliyatlarınıkurumlarında yeniden başlattı.Organ naklini yeniden başlatanekipte Prof. Dr. Dulundu ile Cerrahpa-şa'da görevli hekimler, öğretim üyelerive ameliyat ekibi olmak üzere birçokisim yer aldı.Kurum, böylece 1986'da gerçekleş-tirdikleri ilk böbrek nakli ameliyatın-dan bugüne organ naklinde temel ad-reslerden biri olmayı sürdürüyor.
"Cerrahpaşa çok 
güçlü bir aile"Aynı zamanda hastanenin KaraciğerNakil Ünitesi Sorumlusu da olan Dulun-du, AA muhabirine yaptığı açıklamada,İbrahim Ünsal'ın karaciğer nakli kararı-nı konseyde değerlendirdikten sonraverdiklerini söyledi.Prof. Dr. Dulundu, pek çok yan ra-hatsızlığı olması nedeniyle durumuriskli Ünsal'ın organ nakli sürecine iliş-kin, "Nakil merkezimizin yeni ruhsat-landırmasını bu yeni yerleşkemizde al-dıktan sonra ilk hastalarımızdandı.Şansımıza ailede canlı verici adayı ol-mamasına rağmen bir vatandaşımız or-

ganlarını bağışlayınca o organın bizimhastanemizde de sırada olması ve kangrubunun uyması nedeniyle İbrahimBey'e kabulünü yaptık." dedi.Genellikle bu tür organ bağışlarınıngece netleştiğini aktaran Dulundu, şöy-le devam etti:"Saat 00.30 veya 01.00 gibiydi. Bizebir organ bağışının olduğu haberi geldi.Ondan sonra tabii hızlı bir süreç başla-dı. Bizim organ bekleme listesindekihastalarımızdan İbrahim Bey çağırıldı.Tabii 'O döneme kadar bu arada geliş-miş herhangi bir enfeksiyon var mı,ameliyata engel bir durumu var mı?'gibi durumlar değerlendirilerek, saat-ler içerisinde hızlı bir şekilde gerçekleş-tirildi. Ondan sonra da nakil ameliyatı-na bir engel durumunun olmadığı gö-rülünce biz ekip olarak arkadaşlarımlaberaber organ bağışının yapıldığı has-taneye gittik. Orada bağış yapan kişininböbrekleri de farklı bir merkezde kulla-nılmak üzere alındı, karaciğerini de biz-ler çıkardık ve o organı aldıktan sonratekrar buraya geldik."Dulundu, ideal koşullarda alınan or-ganı en geç 6 saat içerisinde hastayanakletmeleri gerektiğini kaydederek,ameliyathaneye alınması direktifiniverdikleri hastanın böylece ameliyatha-neye alındığını anlattı.Hızlı şekilde hastalıklı karaciğerintamamını çıkardıktan sonra kadavrabağışı yapılmış organı eski hastalıklıkaraciğerin yerine yerleştirdiklerini ifa-de eden Dulundu, "Tabii bu kompleksbir ameliyat, 4-5 tane damar anastomo-zu dediğimiz lehimi yapılıyor. Safra yolulehimi yapılıyor. Sonuçta karnın içeri-sinde siroza bağlı olarak genişlemiş,patlamaya hazır mayın tarlası gibi bü-yük damarlar oluyor. İşte bunlara titiz-likle, dikkatli bir şekilde bakıp ameliya-tını sağlıklı şekilde gerçekleştirdik.Ameliyatımız da sonrası dönem de iyi

geçti. İbrahim Bey'i taburcu edecek ko-numa getirdik." diye konuştu.Cerrahpaşa Tıp Fakültesinin Türki-ye'de organ nakillerinin başladığı öncühastanelerden olduğuna dikkati çekenDulundu, şöyle devam etti:"1990'lı yılların başında karaciğer,daha öncesinde böbrek nakillerinin,sonrasında kalp nakillerinin yapıldığıbir merkez Cerrahpaşa. Sonrasında birşekilde bu nakillerde uzun bir durakla-ma döneminin ardından ve bu hastane-ye taşındıktan sonraki ilk karaciğernaklimizi gerçekleştirmiş olduk. Tabiibunun gururunu ve onurunu yaşıyoruz.Bunda rektör hocamızdan dekan hoca-mıza kadar diğer ilgili bütün birimlerinciddi emekleri ve destekleri var. Çünkübu bir ekip işi. Sonuçta süreç böyle baş-ladı. Uzun bir süre sonra ara verilmişbir operasyonun başlaması dolayısıylaherkesin bu konuya hakim olması gere-kiyordu ve bu ilk ameliyat bizim içinçok kıymetliydi. Dolayısıyla benim içinbiraz yorucu olmakla, hani ilk 4-5 günühastanede ve ilk 12-18 saati ameliyat-hanede geçiriyor olmakla beraber, mut-lu olduğum bir dönemdi."Prof. Dr. Dulundu, hekim, hemşire,idari personel olmak üzere büyük birekip olduklarını vurguladı.Ameliyathane ayağına geldiklerindeherkesin gönüllü olarak bu işin içerisin-de olmak istediğini dile getiren Dulun-du, "Biz organı almaya gittiğimizde nor-malde 3-4 kişiyle gidebileceğimiz biryerde neredeyse 10'a yakın insandık.Bu, tabii bizi mutlu ve motive de etti.Geleceğe dönük de umutla bakmamızavesile oldu. Hastaneye geldiğimizde dehemşire hanımlar olsun, personel ol-sun, o gün nöbetçi olmayıp görevi ol-mayanlar bile gönüllü olarak gecenin osaatinde gelip bizlerle burada katkısağladılar, destek verdiler ve bu işiniçinde oldular. Cerrahpaşa çok güçlü bir

aile ve bu tür durumlarda kenetlenipen iyi şekilde iş yapma konusunda ciddiemek veren ve o kültüre sahip olan birkurum." ifadelerini kullandı.
"Yüzde 90'ın üzerinde 
kapasiteyle çalışıyoruz"Cerrahpaşa Tıp Fakültesi HastanesiBaşhekimi Doç. Dr. Emin Köse ise Tür-kiye'deki ilk nakil merkezlerinden birisiolarak kurulduklarını, ara ara boşluklarolsa da bir yıl önce taşındıkları hasta-nede nakil programlarının devam etti-ğini söyledi.Sürecin ardından şu anda karaciğerve böbrek naklinde ruhsatlandırmayıtamamladıklarını aktaran Köse, "Bu-lunduğunuz yerleşkeyi, bazı tadilat vetamirat işlerinden sonra nakil merkezihaline getirdik. Hızlıca kemik iliği nakilünitesi, organ nakli ünitesi ve diğer bi-zim özellikli cerrahi branşlarımız, bü-tün ameliyathanelerimiz tam kapasi-teyle çalışmaya başladı. Robotik cerrahiünitesini tekrar burada kurguladık,programı yeniden harekete geçirdik. İs-tanbul'da en önde gelen merkezlerdenbiri haline gelmiş durumda şu anda."dedi. Doç. Dr. Köse, taşınma süreçleriyleilgili şunları paylaştı:"Cerrahpaşa Tıp Fakültesi Hastane-si, bir yıl önce yaşadığımız deprem fela-keti sonrasında tekrar değerlendirildive tahliye kararı verildi. Biz, kısa süreiçerisinde Prof. Dr. Murat DilmenerHastanesi'ne geçiş yaptık. Yaklaşık 1-2aylık bir geçiş döneminden sonra hızlı-ca tıbbi hizmete başladık. Şu anda biryılı tamamlamış durumdayız ve yüzde90'ın üzerinde kapasiteyle çalışıyoruz.Hem kamu kaynağının kullanımıyla il-gili hem de hastalarımıza çok büyükfaydası oldu."Cerrahpaşa Tıp Fakültesi'nin akade-mideki köklü yerine değinen Köse,"Yüzlerce nakil cerrahı, binlerce öğren-ci yetiştirmiş bir fakülte. Tabii ki organnakli ünitemizin tekrar hızlıca faaliyetegeçmesi, eğitim anlamında da çokönemli. Burada yetişen özellikle cerrahiasistanlar, organ nakliyle ilişkili diğerbölümlerin asistanları kısa sürede ülke-ye hizmet etmeye başlayacak." diye ko-nuştu. Köse, bir üniversite hastanesiolarak sağlık hizmeti vermelerinin yanısıra diğer önceliklerinin de eğitim oldu-ğunu sözlerine ekledi. Cerrahpaşa TıpFakültesi Organ Nakli Mesul MüdürüProf. Dr. Salih Pekmezci de kurumları-nın Türkiye'de tıp fakültelerin arasındalokomotif görevi gördüğünü, bu yüzden40 yıldır naklin adresi olmasının gayetdoğal olduğunu ifade etti.

210 HAZİRAN 2024 PAZARTESİSAĞLIK

sInIr Tanımayan Doktorlar(MSF), Yemen'de 2024'ün başındanbu yana 63 binden fazla kolera vakasıgörüldüğünü belirtti.MSF'den yapılan yazılı açıklama-da, toplam 22 kentin bulunduğu Ye-men'de 20 kentte kolera vakalarındaciddi artış yaşandığı ifade edildi.Yerel makamların verilerine göre,sene başından 31 Mayıs'a kadar ülke-de 63 binden fazla kolera vakası gö-rüldüğü kaydedildi.Yemen'de yaklaşık 10 yıldır süreniç savaş nedeniyle insani koşullar vesağlık hizmeti açısından dünyanın enkötü krizlerinden biri yaşanmaya de-vam ediyor.Savaş nedeniyle ülkede birçok sal-gın hastalık yayılırken, 2024'ün ba-şından bu yana kolera vakalarında dabüyük oranda artış gözleniyor.Dünya Sağlık Örgütü (DSÖ) verile-rine göre, Yemen'de sağlık tesisleri-nin yalnızca yüzde 51'i tam olarak ça-lışır durumda ve yüzde 36'sı sınırlıhizmet veriyor.

Yemen'de
2024'ün başından

bu yana 63 bin 
kolera vakası 

görüldü

YaKIn Doğu Üniversitesi HastanesiYeniboğaziçi İç Hastalıkları AnabilimDalı Uzmanı Dr. İlksoy İkibiroğlu; yor-gunluk, mide bulantısı, iştahsızlık, kilokaybı, karın ağrısı ile zihin karışıklığı vedalgınlık gibi sorunların karaciğer yağ-lanmasına işaret edebileceğini vurgula-dı. Karaciğer hücrelerinde yağ birikme-si ile oluşan “karaciğer yağlanması”, ne-den olduğu etkilerle önemli sağlık so-runlarına davetiye çıkarabilir. UzmanDr. İlksoy İkibiroğlu, obezite, insülin di-renci, hareketsizlik ve beslenme bozuk-luğu gibi faktörlerin kaynaklık edebile-ceği karaciğer yağlanması ile ilgiliönemli uyarılarda bulundu.Karaciğerin, alınan tüm besinlerinkontrolünü yaparak zararlı maddeleriayırdığını, kana karışmalarını önlediği-ni ve dışarı atılımını sağladığını söyle-yen Dr. İlksoy İkibiroğlu, “Karaciğer, ki-şinin genel sağlık durumunu korur.Sağlıklı bir karaciğer yaşam kalitesiniartırır. Karaciğer sağlığına risk teşkileden rahatsızlıkların başında karaciğeryağlanması gelir” dedi.Karaciğer yağlanmasına işaret edenana belirtilerin başında yorgunluk,mide bulantısı, iştahsızlık, kilo kaybı,karın ağrısı ile zihin karışıklığı ve dal-gınlık gibi sorunların olduğunu söyle-yen Dr. İlksoy İkibiroğlu, sürekli halsiz-lik ve yorgunluğun önemli bir belirti ol-duğunun altını çizdi. Dr. İkibiroğlu, “Ka-raciğer yağlanmasına işaret eden buana belirtilerin yanında; ağız ve bedenkokusu, şişkinlik, hemoroid, vücut ısı-sında artış, göz ve avuç içinde kızarık-lık, ciltte kaşıntı ve kızarıklık gibi belir-tiler de akla karaciğer yağlanmasını ge-tirmelidir” şeklinde konuştu.Karaciğer yağlanmasının tedavisi-nin uzman bir doktor tarafındanplanlanması gerektiğini de vurgula-yan Dr. İkibiroğlu, tedavi süreçlerinin,yağlanma nedenlerine bağlı olarak ki-şiden kişiye değişiklik gösterebilece-ğini ve bu sebeplerin de ancak bir içhastalıkları uzmanının yapacağı tet-kik ve muayenenin ardından belirle-nebileceğini söyledi.
Hangi tedbirler alınmalı?Karaciğer yağlanmasına erken dö-nemde tanı konmasının iyileşme süreciiçin çok önemli olduğunu söyleyen Dr.İkibiroğlu, “Karaciğer kendini yenileye-bilen bir organdır. Dolayısıyla erken dö-nemde tanı konması ile iyileşme sürecibaşarılı ve kısa olur” dedi.Karaciğer yağlanmasını önlemekiçin alınabilecek tedbirlere de değinenDr. İkibiroğlu, alkol kullanımının sınır-lanması ve kilo kontrolünün en etkiliönlemler olduğunu vurguladı. Gereki-yorsa beslenme tarzında da değişiklikyapılması gerektiğini söyleyen Dr. İkibi-roğlu, aşırı kalori içermeyen, doymuşve trans yağların düşük olduğu, besinaçısından zengin bir diyet ile beslenil-mesi gerektiğini ifade etti.

Karaciğer 
yağlanmasına 
işaret eden bu 

belirtilere dikkat

Cerrahpaşa Tıp FakültesiGenel Cerrahi AnabilimDalı Öğretim Üyesi Prof.Dr. Ender Dulundu veekibi, organın alımı vetransferi olmak üzere ikiaşamadan oluşan ope-rasyonla yeni yerleşkele-rinde ilk karaciğer nakli-ni gerçekleştirdi.

Cerrahpaşa Tıp Fakültesi yaklaşık 40 yıldır
organ naklinin adresi olmayı sürdürüyor

Isparta'da sağlık
çalışanları Filistin

için yürüdü
Isparta'da sağlık çalışanları ve siviltoplum kuruluşları, Filistin için "Sessiz Yü-rüyüş" gerçekleştirdi. Topluluk adına ko-nuşan Cihan Uygun yaptığı açıklamada,"15 bini çocuk olmak üzere 36 bin kişi şe-hit oldu 498 sağlık çalışanı, 147 gazeteciöldürüldü. 7 adet toplu mezar bulundu. 80binden fazla yaralı var” dedi.Isparta'da hekimler, sağlık çalışanlarıve sivil toplum kuruluşları 30 haftadır İs-rail'in saldırılarına maruz kalan Filistiniçin "Sessiz Yürüyüş" gerçekleştirdi. Kay-makkapı Meydanı'nda bulunan Gazze nö-bet çadırı önünde toplanan sağlıkçılar Mi-mar Sinan Camii önüne kadar yürüdü. Bu-rada topluluk adına konuşan Diş Hekimli-ği 3'üncü sınıf öğrencisi Cihan Uygun 8 ay-dır devam eden soykırım ve zulme karşıtoplandıklarını belirterek, “Türkiye'dekihekimler ve sağlık çalışanları olarak SessizYürüyüşümüzün 30. Haftasında yenidenGazze'yi hatırlamak ve hatırlatmak içintoplandık. Katil İsrail'in on yıllardır sür-dürdüğü sistematik işgal ve zulüm 7Ekim'den bu yana katlanarak devam edi-yor. 8 aydır her gün, her dakika Gazze'yebombalar yağıyor ve şehit haberleri geli-yor. Gazze halkı ölümle, açlıkla, hastalıklaboğuşuyor. 15 bini çocuk olmak üzere 36bin kişi şehit oldu 498 sağlık çalışanı, 147gazeteci öldürüldü. 7 adet toplu mezar bu-lundu. 80 binden fazla yaralı var. Bizler vic-danımızla, şuurumuzla, duamızla, meslek-lerimizle, eylemlerimizle Gazze'deki kar-deşlerimizin yanındayız ve yanında olma-ya devam edeceğiz. Hekimler ve sağlık ça-lışanları olarak, 30'ncu toplandığımız yü-rüyüşümüzde haykırıyoruz.” dedi. 

Kocaeli'de faaliyet gösterenteknoloji ve yazılım firması, veteri-ner hekimlere ameliyatlarda kolaylıksağlanmasına yönelik yerli antestezicihazı geliştirdi.Anestezi süreçlerini optimizeeden çözümlerle veteriner hekimle-rin verimliliğini artırarak hayvansağlığına katkıda bulunma hedefiyleyola çıkan Vetie Sağlık Teknolojilerişirketi, 2022 yılında faaliyete başladı.Bilişim Vadisi'nde çalışmalarına de-vam eden firma, KOSGEB'in Ürün Geliş-tirme (ÜR-GE) Desteği Programı'ndanyararlanarak veteriner hekimler içinyenilikçi ve güvenilir anestezi çözümle-ri sunuyor.Firmanın geliştirdiği ilk yerli üretimolduğu belirtilen anestezi cihazı, oksi-jen tüpü doluluk oranına göre ameliyatsüresini veteriner hekimlere bildirerek,ameliyat sürecinin daha güvenli ve et-kin yönetilmesine imkan sağlıyor. Ayrı-ca geliştirilen mobil uygulamayla da ve-teriner hekimlerin tüm envanterlerin-deki cihazlara kolay erişim sunuluyor.Kocaeli'nin de aralarında bulun-duğu bazı illerde kullanılan ürünleri-ni 2025 yılı içerisinde Avrupa'ya dagöndermeye hazırlanan firma, 5 yıliçerisinde 6 milyon dolar ciro eldeetmeyi hedefliyor.Firmanın kurucusu Ertan Yılmaz,AA muhabirine, Türkiye'de veterineranestezi cihazı üretimi olmadığındanyola çıkarak, bu alanda çalışmalarına

başladıklarını belirtti.Yılmaz, "ilk yerli" veteriner anestezicihazını geliştirdiklerini söyleyerek,"Manuel, otomatik ve AR-GE süreci de-vam eden, Türk Patent ve Marka Kuru-mu tarafından patentlediğimiz yazılımıbize ait olan yarı otomatik model bir ci-hazımız var. Cihaz, veteriner hekimlereameliyat sırasında ve sonrasında hayva-nın bayıltılıp uyandırılabilmesi için ko-laylık sağlayan bir yazılıma sahip. Diğermodellerden çok farklı." diye konuştu.Ürünlerini iç pazarın yanı sıra yurtdışına da göndermeyi hedeflediklerinidile getiren Yılmaz, "Asıl hedefimizyerli veteriner cihazlarının sayısını ar-tırarak ülkeye döviz getirmek ve ihra-catı artırmak. 2025 yılı içerisinde Av-rupa'da bir ofis açarak oradaki piya-saya da açılmayı hedefliyoruz." dedi.Yılmaz, geliştirdikleri cihazın sahip

olduğu özelliklerin yurt dışından getiri-len muadillerinde olmadığını anlatarak,"Oksijen tüpü üzerinden dijital verileralıyoruz. Bu verileri kendi kartımıza iş-leyerek ameliyat sırasında tüpün içeri-sinde ne kadar oksijen kaldığı anlık ola-rak basınca oranla hesaplanıyor ve ve-teriner hekime bilgi akışı sağlanıyor.Anestezi cihazı olmayan kliniklerde en-jektörlerle uyutma işlemi yapılıyor. Buda riski artırıyor." ifadelerini kullandı.Veteriner kliniklerinde kısırlaştır-ma veya ortopedik ameliyatlarının ya-pıldığını söyleyen Yılmaz, "Geliştirdiği-miz sistemde, hayvanların üzerlerinde-ki çipler okunarak hayvan sahibi, farklıbir şehirde veteriner kliniğine gidersebile veteriner hekim, üzerinden 5 yıl dageçse hangi ameliyat yapılmış, ne gibiproblemler gelişmiş, bunların hepsineulaşabilecek." dedi.

Bilişim Vadisi'nde veteriner 
anestezi cihazı geliştirildi
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olay, , Yüreğir ilçesine bağlı Da-daloğlu Mahallesi 2591 sokaktameydana geldi. İddiaya göre, hemşi-re olan Saniye Arslan (40) nöbetegitmek için otomobiline bindi. Busırada boşandığı eşi İhsan Uğur-lu’da (61) otomobilin içerisine biranda bindi. İkili bir süre sonra ko-nuştuktan sonra aralarında tartış-ma çıktı. Tartışmanın büyümesiyleİhsan Uğurlu tabanca ile SaniyeArslan’ı başından vurdu. ArdındanUğurlu aynı tabanca ile kendini ba-şından vurarak intihar etti.Silahsesleri üzerine bölgeye polis ekibisevk edildi. Olay yerine gelen Yüre-ğir Devriye Ekipleri araç içerisinde2 kişinin tabanca ile vurulduğunugörünce bölgeye 112 Sağlık ekiple-rini çağırdı. Olay yerine gelen sağlıkSaniye Arslan ve İhsan Uğurlu’nunhayatını kaybettiğini belirledi.
“Çalıştığı hastanede mesai 
arkadaşları gözyaşı 
içinde veda etti”Yüreğir Devlet Hastanesindehemşire olan Saniye Arslan’ın cena-zesi çalıştığı yere getirildi. Düzenle-

nen törende mesai arkadaşları göz-yaşlarına boğuldu. Törenin ardın-dan Arslan’ın cenazesi defnedilmeküzere Buruk Mezarlığına götürüldü.
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istanBul'da vatandaşları tele-fonda dolandırmaya çalışan 5 şüphe-li yakalandı.İl Emniyet Müdürlüğü AsayişŞube Müdürlüğü Dolandırıcılık BüroAmirliği ekipleri, lüks sitelerde çağrımerkezi kuran grupların, vatandaş-ları dolandırmaya çalıştıkları bilgisiüzerine çalışma başlattı.Şüphelilerin telefonla aradıklarımağdurlara, "jigolo sitelerine üye ol-muşsunuz, hakkınızda icra takibibaşlatılacak" diyerek dolandırıcılıkyaptıklarını belirleyen ekipler, Esen-yurt'ta tespit ettikleri adrese operas-yon düzenledi.Çağrı merkezi şeklinde dizaynedilmiş evde 5 şüpheli yakalandı.Adresteki aramada ise çok sayıda di-jital materyal, bir miktar uyuşturu-cu, ruhsatsız tüfek ile 8 bin vatanda-şa ait kişisel bilgiler ele geçirildi.Emniyetteki işlemlerin ardındanadliyeye sevk edilen şüpheliler, adlikontrol hükümleri uygulanarak ser-best bırakıldı.

İstanbul'da telefonla
dolandırıcılık 

yapan 5 şüpheli 
yakalandı

ankara’nın Gölbaşı ilçesindekiMogan Gölü’ne atlayan bir kişi haya-tını kaybetti.Alınan bilgiye göre olay, Gölbaşıilçesindeki Mogan Gölü’nde meyda-na geldi. saat 22.00 sıralarında E.G.isimli şahıs göle atladı. Çevredekigörgü tanıklarının ihbarı üzerineolay yerine sağlık ve polis sevk edil-di. Polis Dalgıç ekipleri tarafındankısa sürede gölden çıkarılan E.G.,sağlık ekiplerinin tüm müdahaleleri-ne rağmen hayatını kaybetti. Olayyerinde yapılan incelemenin ardın-dan E.G.'nin cesedi, Adli Tıp Kurumumorguna sevk edildi. Polis, olayla il-gili inceleme başlattı.

Gölbaşı'nda mogan
Gölü'ne atlayan bir

kişi hayatını kaybetti

düzce’de otomobilin kamyone-te arkadan çarptığı kazada 3 kişi ya-ralandı. Kaza, Boğaziçi Yazlık Mahal-lesi’nde meydana geldi. Alınan bilgi-lere göre, Düzce’den Akçakoca isti-kametine seyir halinde olan N.İ. ida-resindeki 34 NTV 20 plakalı Merce-des marka otomobil aynı istikametteseyir halinde olan F.G. idaresindeki81 DH 410 plakalı Hyundai markakamyonete araca arkadan çarptı.Çarpışmanın etkisi ile savrulan pi-kap bariyerlere çarparak durabilir-ken, otomobilin ön kısmı ise param-parça oldu. Kazada yaralanan oto-mobildeki N.İ., S.S. ve İ.S. isimli kişi-ler hastaneye kaldırıldı. Kaza sebebiile tek şeritten verilen yol araçlarınkaldırılmasının ardından normalseyrine döndü. Kaza ile ilgili incele-me başlatıldı.

otomobil kamyonete
çarptı: 3 yaralı

kastamonu İl Emniyet Müdür-lüğü Narkotik Suçlarla MücadeleŞube Müdürlüğü ekiplerinin çalış-maları sonucu tespiti yapılan 2 şah-sın üst ve araç aramasında çok sayı-da sentetik ecza hapı ele geçirildi.Gözaltına alınan 2 şahıs, çıkarıldıkla-rı mahkemece tutuklandı.Edinilen bilgiye göre, Kastamonuİl Emniyet Müdürlüğü Narkotik Suç-larla Mücadele Şube Müdürlüğüekiplerince tespiti yapılan iki şahsınüstünde ve aracında arama yapıldı.Arama sonucu bin 397 adet sentetikecza hapı, bir miktar metamfetaminile 1 adet uyuşturucu içiminde kulla-nılan cam düzenek ele geçirildi.Araç sürücüsü S.M.’ye uyuşturucumadde etkisi altında araç kullan-maktan 33 bin 240 TL idari para ce-zası uygulandı. Emniyetteki işlemle-rinin ardından adli makamlara mev-cutlu olarak sevk edilen S.M. ileN.C.Ç. çıkarıldığı adli makamlarca tu-tuklandı.

kastamonu’da narkotik
operasyonunda 
2 kişi tutuklandı

Adana’da boşandığı eşi ta-rafından öldürülen hemşireSaniye Arslan’a çalıştığıhastanede düzenlenen tö-rende arkadaşları gözyaşla-rı içinde veda etti.

eski eşi tarafından öldürülen
hemşirenin arkadaşları 

gözyaşına boğuldu

Denizde halıya sarılı şekilde cansız bedeni bulunmuştu:
Polİs halı yıkama fİşİnDen şüPhelİlere ulaştı

Büyükçekmece’de elleri veayakları bağlı ve halıya sarılı halde can-sız bedeni bulunan Sedef Güler cinaye-tine ilişkin 2 şüpheli gözaltına alındı.Büyükçekmece Asayiş Büro ekipleri-nin, şüphelilerden birini, genç kızıncansız bedeninin sarılı olduğu halıdabulunan yıkama fişinden yola çıkarak

yakaladığı öğrenildi.Dün sabah saatlerinde Büyükçek-mece Mimar Sinan’da denizde balıkçılartarafından elleri ve ayakları bağlı ve halı-ya sarılı halde cansız bedeni bulunan Se-def Güler (24) cinayetine ilişkin yeni de-taylara ulaşıldı. 2 şüphelinin gözaltınaalındığı olaya ilişkin Büyükçekmece İlçe

Emniyet Müdürlüğü’ne bağlı AsayişBüro dedektifleri her detayı inceledi.Genç kızın cansız bedeninin sarılı oldu-ğu halının üzerinde bulunan yıkama fi-şinden önce halı yıkamacıya ardındanFırat B. isimli şahsa ulaşıldı. Şüpheli, po-lis tarafından gözaltına alınarak ifadesialınmak üzere emniyete götürüldü.

Nalburdan zincir almışlarÖte yandan ortaya çıkan bir başkadetaya göre cinayetin Beylikdüzü’ndebir adreste işlendiği, şüphelilerin ardın-dan nalburdan zincir alıp Güler’i halıyabağladıkları ve sonrasında ayağına ağır-lık bağlayıp denize attıkları öğrenildi.
İzmir'de alevler

evi sardı, yatalak
hasta kadın 

hayatını kaybetti
izmir'in Aliağa ilçesinde bir evdeçıkan yangında yatalak hasta kadınhayatını kaybetti.Yangın, akşam saatlerinde Kazım-dirik Mahallesi'nde bulunan birapartmanda meydana geldi. 4 katlı bi-nanın 2. katında yaşayan yatalak has-ta Oksana Kofanova'nın (47) evindenhenüz belirlenemeyen sebepten dola-yı alevler yükselmeye başladı. Duru-mu gören vatandaşlar olayı 112 AcilÇağrı Merkezine bildirdi. İhbar üzeri-ne adrese gelen itfaiye ekiplerinceyangına müdahale edildi. Alevlerkontrol altına alınarak söndürülür-ken, soğutma işlemlerinin ardındandaireye giren ekipler, Kofanova'nınhayatını kaybettiğini belirledi.Öte yandan, talihsiz kadının cansızbedeni savcının incelemesinin ardın-dan İzmir Adli Tıp Kurumu morgunakaldırıldı. Olayla ilgili soruşturmabaşlatıldığı öğrenildi. Gaziantep'in İslahiye ilçesin-de bir haftadır kayıp olarak arananFurkan Akdoğan'ın cansız bedenibaraj gölü kenarındaki sazlık alandabulundu. Depremde annesi, babasıve kardeşini kaybettiği öğrenilengencin ölüm nedeni ile ilgili soruş-turma başlatıldı.Gaziantep'in İslahiye ilçesinde 1Haziran 2024 tarihinde kaybolanFurkan Akdoğan'ı (19) arama çalış-maları 7. günde sonuç verdi. Günler-dir her yerde Furkan Akdoğan'ı ara-yan ekipler, Tahtaköprü Baraj kıyı-sındaki sazlık alanda ceset olduğu

ihbarı üzerine harekete geçti. Olayyerine giden ekipler, kıyıya vurancesette inceleme yaptı. Ekiplerin ilkincelemesine göre bulunan cesedinFurkan Akdoğan'a ait olduğu tespitedildi. Ceset, tam kimlik tespiti vekesin ölüm nedeninin belirlenebil-mesi için Gaziantep Adli Tıp Kuru-mu morguna kaldırıldı.
Depremde anne, baba 
ve kardeşini kaybetmişÖte yandan kayıp olarak aranır-ken cesedi bulunan Furkan Akdo-ğan'ın Kahramanmaraş merkezli

depremlerde annesi, babası ve kızkardeşini kaybettiği belirlendi. Ak-doğan'ın asrın felaketi sonrası zorgünler geçirdiği ve güçlükle hayatatutunduğu öğrenildi.

Bir haftadır kayıp olarak aranan 
gencin cesedi baraj kıyısında bulundu
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İslam ve Din Bilimcisi Dr. Phil. Ahmet İnam,İslamofobi'nin Siyonizm'in ürettiği bir nefret söy-lemi olarak nasıl doğduğunu AA Analiz için kalemealdı.***Siyonizm, başlangıcından bu yana ırkçı ve me-sihçi bir ideoloji olmasına karşın Almanya’da veTürkiye’de ırkçılık araştırmalarında hak ettiği ilgi-yi görmedi. Siyonizm’i ırkçılık ve İslamofobi araş-tırmalarında ön plana çıkarmanın zamanı geldi.BILD gazetesi bugünlerde ne kadar "iyi" oldu-ğunu bir kez daha ortaya koyarak, “Alman çocuklarkorkudan İslam'ı seçiyorlar” manşetiyle Siyonizmadına ne kadar "değerli" işler yaptığını bir kezdaha gösterdi. BILD gazetesi, Almanya'nın en bü-yük medya gruplarından biri olan Axel Springer SEyayın grubuna aittir. Axel Springer sadece BILD'ıdeğil, aynı zamanda Welt gibi başka gazeteleri debünyesinde barındırıyor. İsmi geçen her 2 gazetede yabancılar ve özellikle de Müslümanlar hakkın-da ne düşündüklerini popülist, ırkçı ya da kapsam-lı genellemelerle defalarca açıkça ortaya koydularve bu sebepsiz değildir. Siyonizm üzerine yaptığıaraştırma ve yorumlar nedeniyle birçok kez anti-semitist olmakla suçlanan ve Bristol Üniversite-si'nden uzaklaştırılan ancak bu karara karşı başa-rılı bir hukuk mücadelesi veren sosyoloji profesö-rü David Miller, TRT-World'e verdiği bir röportajdaİslamofobi’nin bugünkü halini esas olarak Siyo-nizm’in şekillendirdiğini iddia ediyor. Siyonizm’inİslamofobik bir ideoloji olduğunu daha önce de bi-liyor olsam da bugünkü İslamofobi'nin İsrail Baş-bakanı Siyonist Binyamin Netanyahu tarafından1979 ve 1984 yıllarında düzenlenen 2 konferanslaşekillendirildiğini bilmiyordum. Belki de elimde bukonularla ilgili çok az eser olduğu içindir ki bu id-diayı Almanca literatürde bulamadım. [1] Dahasonra İngilizce literatürde yaptığım araştırmalarsonucunda birkaç kitaba rastladım. Bu çalışmalarMiller'in röportajda da söylediği bilgileri içeriyor.1980'lerde özellikle 2 konferans o zamandan beriakademik çevrelerde, siyasette ve medyada “İslamiterör” hakkında sürekli konuşulmasına katkıdabulundu. Uluslararası Terörizm Konferansı başlıklıher 2 konferans da Jonathan Enstitüsü tarafındandüzenlendi. Jonathan şu anki Netanyahu'nun kar-deşidir. Binyamin ve babası bu enstitüyü, komünistFilistinli ve Alman teröristler tarafından kaçırılanYahudi rehineleri kurtarma operasyonu sırasındabir asker olarak öldürülen Jonathan'ın anısına kur-dular. Bu konudaki ilk konferans 1979'da Kudüs'tedüzenlendi ve konferansa dönemin başkan adayıve CIA başkanı George Bush Sr. gibi siyasetçiler yada “İslami terör” hakkında yazmayı seven İslamo-fobik Daniel Pipes'ın babası Richard Pipes gibiakademisyenler davet edildi. Konuklar burada Ne-

tanyahu'nun Filistinlilere ve tüm Müslümanlarakarşı Siyonist çıkarlara hizmet etmenin bir başlan-gıcı olarak anlaşılabilecek terörizm tanımını dinle-diler. Bu ilk konferansta “İslami terörizm” henüzkonferansların ve tartışmaların ana konusu olma-sa da bu durum 1984 yılında Washington'da dü-zenlenen ikinci konferansla değişti. Bu konferansayine siyaset, akademi ve medyadan tanıdık yüzlerkatıldı. Katılımcılar arasında Reagan yönetimindenDışişleri Bakanı George Shultz gibi siyasetçiler,Lord Chalfont gibi İngiliz siyasetçiler, Bernard Le-wis, Paul Johnson ve Elie Kedourie gibi akademis-yenler ve Claire Sterling ve Arnaud de Borchgrave[2] gibi çeşitli yazar ve gazeteciler vardı. Bu konfe-rans siyaset ve medya çevrelerinde de büyük yankıuyandırdı. Konferansın içeriği daha sonra Netan-yahu tarafından "Terörizm: Batı Nasıl Kazanabi-lir?" (Terrorism: How the West Can Win) adlı edi-tör çalışmasında yayınlandı.
İslamofobİ'nİn yayılmasında 
sİyonİzmİn güçlü etkİsİEdward Said, çok satanlar listesine girecekolan bu kitapla ilgili olarak, kitabın İslam konusun-da uzman akademisyenlerin “başka herhangi biralanda olsa en kötü ırkçılık ya da beceriksizlik ola-rak değerlendirilecek” makalelerini içerdiğini vur-guladı. [3] Bu ikinci konferansta, “Terörizm ve İs-lam Dünyası” konulu oturum özellikle dikkat çeki-ciydi, çünkü bu oturumda ve daha sonra kitapta,“İslami Terörizm” ırkçı ajandasının zemini inşaedildi. Özellikle Bernard Lewis, bu oturumda söz-de “uzmanlığını” kullanarak İslam'ı siyasi bir ideo-loji olarak resmederek, Hz. Muhammed'in hayatınıkendi beceriksiz ve Siyonist iddialarına alet etti."Hz. Muhammed siyasi bir devlet kurmuştur, dola-yısıyla İslam siyasi bir ideolojidir. Bu nedenle “İsla-mi terörizm”den söz edilebilir, ancak "Hıristiyan”ya da “Yahudi terörizmi”nden söz edilemez." iddia-sında bulunuldu. Bu iddiada bazı İncil peygamber-lerinin aynı zamanda “devlet adamı” olduğu gerçe-ği elbette sinsice göz ardı edildi. Bu ikinci konfe-ranstan bu yana sözde “İslami terörizm” ile ilgiliyayınlar, belgeseller, raporlar ve basın açıklamalarıprogramlı ve sistematik bir şekilde desteklendi veyayıldı. Özellikle Netanyahu'nun Amerika'dandaha büyük bir destek alacağı için çok sevindiği veilk açıklamasında "çok iyi oldu" dediği 11 Eylül sal-dırısından sonra, [4] bu konuda dünyanın dört biryanından gelen “akademik” yayınlar aşırı hızlandı.Leeds Üniversitesi'nden Sarah Marusek tara-fından yapılan bir araştırma, Siyonizm’in İslamofo-bi’nin yayılmasında ne kadar güçlü bir şekildetemsil edildiğini gösteriyor. İslamofobi ağlarını fi-nansal olarak destekleyen bilinen 60 yardım kuru-luşundan 45'i İsrail'in işgal politikasına ve yasadışı

yerleşimlere verdikleri destekle biliniyor. Bu kuru-luşların 2009-2013 yılları arasında bu amaçla 169milyon dolar bağışta bulunduklarından bahsedili-yor. [5] Bu da bizi Axel Springer'e geri getiriyor.Welt-Gazetesi “From the River to the Sea (Nehir-den Denize kadar) sloganını İsrail karşıtı bir slo-gan, “İsrail devletinin ortadan kaldırılması için birkod” ilan ederken [6], Springer Medyasına ait İsra-illi reklam portalı Yad2'yi tam da bu sloganla yasa-dışı yerleşimlerin reklamını yapmak için kullan-makta hiçbir sorun görmüyor. [7] Yani bir yandangazeteleri WELT ve BILD ile İslamofobik ve Filistinkarşıtı haber ve raporlar yayımlarken, daima koroçocukları gibi “İslam kötüdür” şarkısını söyleyensözde İslam uzmanları istihdam etmekten geridurmuyor. Bunun yanı sıra “İslamcı terör” konusu-nu daima gündemde tutan gazeteler Almanya'daİslamofobi’nin yayılmasına büyük katkıda bulunu-yorlar, ancak İsrail'deki yasadışı kolonyal yerleşim-leri desteklemekte hiç problem görmüyorlar.Siyonizm sadece Yahudi-ırkçı bir ideoloji değil,her şeyden önce Hıristiyan-ırkçı ve Mesihçi birideolojidir. Yahudi Siyonistlerden önce bile Hıristi-yan "kardeşleri" bu ideolojiyi kurarak filizlenmesi-ne izin verdiler. [8] Neden “kardeşler” kelimesi tır-nak içinde? Siyonizm'in farklı Evanjelik ve Yahudidoktrinlerini sonuna kadar düşünürseniz, her 2grubun da nihai hedefleri için birbirlerini sömür-dükleri ve aldattıkları hemen anlaşılır. İster Demo-krat ister Cumhuriyetçi olsun, Amerikan başkanla-rı İsrail’i Yahudilerin iyiliği için değil, Hıristiyan“bin yıllık krallığı” için destekliyorlar, fakat önceBüyük İsrail kurulmalı, dünyadaki tüm Yahudilerorada olmalı ve Mesih gelmelidir. Kimin Mesih'iningeleceğine bağlı olarak ya tüm Yahudi olmayanlarya da tüm Hıristiyan olmayanlar öldürülecektir. Bubazı okuyuculara saçma hatta komplo teorisi gibigelebilir, ancak bu tür kurtuluş ya da yok oluş fikir-lerine inanan oldukça fazla sayıda güçlü insan var.        Bunlar arasında Ronald Reagan, George W. Bushve aynı zamanda kendisini açıkça Siyonist olaraktanımlayan mevcut Amerikan Başkanı Joe Bidenda bulunuyor.Axel Springer'in aynı niyetlere sahip olup ol-madığını söyleyemem, ancak aynı kalıplar "İslamkötüdür, İsrail her şeyden üstündür" söylemiyleortadadır. Axel Springer tüm çalışanlarına "Yahu-diler ve Almanlar arasında uzlaşma" taraftarı ol-duklarını ve "İsrail halkının yaşamsal haklarını"desteklediklerini imzalattı. [9] Bugün yayınevindehala geçerli olan bir ilke budur. Ve şu anki Üst Yö-netici (CEO) Mathias Döpfner'e göre Filistin yanlısıbir duruşu olan herkes istifa etmelidir. [10] Nazirejimi altında kariyer yapan ve Nazi propaganda-sından ortaklaşa sorumlu olan Springer'in gerçek-ten vicdani çatışmalar yaşayıp yaşamadığını ve Al-

manlar ile Yahudilerin uzlaşması için İsrail'i tek ta-raflı olarak destekleyip desteklemediğini de bilme-miz mümkün değil. Ancak ruhani evini HıristiyanSiyonist bir cemaat olan “Aziz Mary Kardeşliğinde”bulduğu gerçeği biliniyor. [11] Medya grubunun şuanki CEO'su Mathias Döpfner de Hamas'tan ve "İs-lamcı fanatizmden" bahsederken "Yahudi olmayanbir Siyonistim" [12] itirafıyla İsrail'e tek taraflı des-teğini çok açık bir şekilde ilan etti. “İslamcı Fana-tizmden” bahsederken ayrım yapmaksızın tümMüslümanları kastediyor. Aynı zamanda tüm Filis-tinli anneleri, intihar bombacılarını "üreten maki-ne“ olarak nitelendirdi ve Siyonizm’in neyi temsilettiğine dair tek bir kelime dahi etmedi. Sonuç ola-rak, Hıristiyan ya da Yahudi Siyonistlerin fanatizmihakkında tek bir kelime dahi edilmiyor.Döpfner'in mektubu, özellikle de konferansla-rın ırkçı ve Siyonist gündemi bugün de etkisinisürdürdüğü için iki "Uluslararası Terörizm" konfe-ransından gurur duyabilecek olan Netanyahu tara-fından pekala yazılabilirdi. Siyonist fikirlere görebarışçıl değil kana susamış olan “Mesih” gelene ka-dar bu nefret mesajlarının gelecekte de etkili ol-maya devam edip etmeyeceğini göreceğiz.[1] İlginçtir ki, bu konuda Türkçe elimde bulunan ikigeniş çalışmalarda, İlahiyat Akademi Dergisinin İslamo-fobi sayısında (2017) ve 1. Uluslararası Medya ve İsla-mofobi Sempozyumu’n çıkardığı Sempozyum sayısında(2023) bu iki konferans değinilmemektedir.[2] Katılımcıların tüm listesi için, bakınız: RonaldReagan Presidential Library Digital Library Collections.[3] Terrorism, Media, Liberation (Ed. J. David Sco-lum), S. 153.[4] The Islamophobia Industry, Nathan Lean, S. 144.[5] What is Islamophobia? (Ed. U.a. David Miller), S.200.[6]https://www.welt.de/politik/deutschland/artic-le248478522/Innenministerium-verbietet-antisemtisc-he-Parole-From-the-River-to-the-Sea.html (26.04.24)[7]https://www.telepolis.de/features/Springer-Wie-der-Medien-Konzern-von-Israels-illegalen-Siedlun-gen-profitiert-9629265.html (26.04.24)[8] Daha fazla bilgi için, bkz. Vernetzte Islamfein-dlichkeit, Oliver Wäckerlig.[9] https://www.deutschlandfunkkultur.de/raetsel-hafte-freundschaft-100.html (24.04.24).[10] https://www.trtdeutsch.com/news-inland/axel-springer-boss-ruft-pro-palastinensische-mitarbeiter-zur-kundigung-auf-5851678 (25.04.24)[11] https://www.deutschlandfunkkultur.de/raet-selhafte-freundschaft-100.html (24.04.24).[12]https://www.welt.de/debatte/kommentare/article129001377/Ich-bin-ein-nichtjuedischer-Zionist.html(24.04.24)
[Dr. Phil. ahmet İnam, İslam ve Din Bilimci-

sidir.]

“İslamcı terör” konusunu daima gündemde tutan gazeteler Almanya'da İslamofobi’nin yayılmasına büyük 
katkıda bulunuyorlar, ancak İsrail'deki yasadışı kolonyal yerleşimleri desteklemekte hiç problem görmüyorlar

Almanya’da Siyonizm 
ve İslamofobi

T.C. Kültür ve Turizm Bakanlığı tara-fından desteklenen ve Genç ÖncülerGençlik, Spor ve Eğitim Derneği tarafın-dan düzenlenecek olan Kısa’dan HisseKısa Film Festivali “Başka Bi’ Festival”mottosuyla yolculuğuna devam ediyor.

Bu yıl 9. Kez sinemaseverlere kapı-larını açan ve ve birbirinden farklı te-malarla geniş kısa film seçkisini dopdo-lu bir programla sinemaseverlerin ilgi-sine sunacak olan festival, sinema sana-tının çekirdeğini teşkil eden kısa filmüretimini teşvik etmeyi ve Türk sinema-

sına yeni sanatçılar kazandırmayıamaçlıyor.Bu yıl 2-9 Kasım tarihlerinde ger-çekleşecek olan festivalin, AKM Yeşil-çam Sineması’nda düzenlenen basıntoplantısına, festival başkanı Aşkın Öz-can, festival artistik direktörü Abdulha-mit Güler, danışma kurulundan BetülDemir, ön jüriyi temsilen ise İlter Kapıcıile sinema yazarları, kültür-sanat gaze-tecileri, yönetmenler ve çok sayıda sine-maya gönül veren isim katıldı. 

Basın toplantısında konuşan festivalbaşkanı Aşkın Özcan, sinemanın her bi-rimizin hayatında farklı bir yere sahipolduğunu belirterek “Özgürlüğünün ve

özgünlüğünün farkında olan tüm sine-ma gönüllülerini desteklemeye devamedeceğiz. Festivalimizin 9. yılında dakısa film yoluyla sinema kültürünü yay-gınlaştırmak, sinemaya gönül verenle-rin mesleki ve sanatsal gelişmelerinedestek olmak ve nitelikli eserlerin seyir-ciyle buluşmasına zemin hazırlamayıhedefliyoruz.” dedi.Aşkın Özcan, bu senenin en önemlisorunu ekim ayından bu yana yaşananFilistin’de Gazze’de yapılan katliamlarve biz de bu katliamlara karşı bir dire-niş biçimi olarak sinemayı kullanmayıher zaman önceliyoruz. İnsanlığın gözüönünde masumlara kıyıldığını ve böylebir dünyada en etkili gücün sinemanınolduğunun şuurunda olarak bu yıl yinebu amaçla bu gücü kullanmak için eli-mizden gelen gayreti göstereceğiz. Ya-pacağımız Kısa Film etkinliklerinde Fi-listin sinemasını unutmayacağız, onla-rın hayatta kalmak, ümitlerini korumakiçin yaptıklarını daha yakından tanıma-ya çalışacağız. Bunu onların yanlarındaolduğumuzu dayanışmayı da güçlendi-receğini düşünerek bu alanda hizmetetmeye gayret göstereceğiz. Sahip olanimkanlarla elimizden geleni yapmanınen iyisini yapmanın şu an üzerimize dü-şen en önemli vazife olduğunu düşünü-yoruz. Sadece Gazze’de değil,  tüm maz-lumlara yapılanlar karşısında durmayıve mücadelemizi de ortaya çıkaracağı-mız eserlerle farkındalık ve gündemoluşturmak suretiyle gerçekleştirmeyiistiyoruz diyerek sözlerini bitirdi.

Festival artistik direktörü Abdulha-mit Güler ise bu yılın iki önemli konusu-nun etkinlikler ve Ahmet Uluçay’aadanması olduğunu belirtti.  AhmetUluçay’ın çocuksuz ve çiçeksiz bir sine-ma düşünemem sözünü bu sene tasarı-mımıza yansıttık. Bu yüzden tasarımı-mızın merkezine bir çocuk yerleştirdikve bu çocuk aynı zamanda bugün de-vam eden soykırımda elinde balonlagökyüzüne çıktığını varsayıyoruz. Gaz-ze’deki çocukları da temsil ediyor” diyekonuştu. Danışma kurulundan Betül Demirde gençler için kısa film doğru bir baş-langıç noktası fakat bir yandan da zor-luklarla yüzleşiyorlar, sınırlı bütçe, yay-gınlaşamama seyirciye ulaşamama gibibüyük sorunları var, bu  noktada özel-likle Türkiye’de ki festivaller önem arzediyor. Hem sinema kültürünün yaygın-laşması, hem kısa filmcilerin kendileri-ne olanaklar bulması için kısa film festi-valleri çok önemli ifadelerini kullandı.Ön jüri üyelerinden İlker Kapıcı ise busenenin en önemli yanı Ahmet Uluçay’ayad edilmiş bir festivalde ön jüri olarak

yer almam olacak şeklinde konuştu.9. Kısa’dan Kıssa Kısa Film Festivali-nin kısa film yarışması için başvurular 9Eylül’e kadar devam edecek. Katılımcı-lar başvurularını uluslararası festivalplatformu filmfreeway.com üzerindengerçekleştirecek. Kısa film yarışmasınınyanı sıra festival haftasında ise birçoketkinlik, söyleşi, ustalık sınıfı, tek masabuluşmaları, atölye ve film gösterimlerikatılımcılarla buluşacak. İşitme ve gör-me engelli bireyleri de unutmayan festi-val de, özel olarak hazırlanan bazı gös-terimlere tamamıyla ayrıntılı altyazı vesesli betimleme ile erişim sağlanacak.Ayrıca geçen yıl olduğu gibi festivalin9.yılına özel sinema temalı bir kitap ha-zırlanarak festival takipçileriyle paylaşı-lacak.Ahmet Uluçay’a ve Gazze’ye adananbir film festivalinde katılımcılar ne dü-şünür bilemem ama Gazze temalı kısafilmler bu seneye damgasını vurabilirdiye düşünüyorum. Oradaki yorgun yü-rekleri en iyi anlatan, Gazze’nin mesaja-nı dünyaya en iyi şekilde verecek olanfilmler de mutlaka çekilmelidir.

ARZU ERDOĞRAL

Gazze’ye adanan 
film festivali!
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kurban Bayramı'nda kesilecek bü-yükbaş ve küçükbaş hayvanların derile-rinin yüzülmesi ve saklanmasında gere-ken koşulların sağlanmamasının, işlen-miş ürüne dönüştürüldüğünde oluşacakyaklaşık 30 milyar liralık ekonomik de-ğerin yarısının kaybedilmesi anlamınageldiği bildirildi. Bursa Deri İhtisas veKarma Organize Sanayi Bölgesi (OSB)Başkan Vekili Murat Çağlar, AA muhabi-rine, kurban derilerinin milli bir servetolduğunu söyledi. Yüzme işleminde dik-katsiz hareket edilmesi nedeniyle deri-lerde bıçak izi ve kesikler oluştuğunu be-lirten Çağlar, "4 günde Türkiye'de bir yıl-da gerçekleşen kesimin yaklaşık yüzde20'si yapılacak. Bu da büyükbaşta 1 mil-yon, küçükbaş da ise 3 milyon küçükbaşhayvana tekabül ediyor. Bu çok önemlibir ham madde, bir doğal kaynak, ekono-mik bir değer." dedi. Çağlar, yüzme işlemive saklama aşamalarında mümkün oldu-ğu kadar derilere zarar verilmemesi ge-rektiğini vurguladı.
Kurban kesecek, kestirecek olanlaratavsiyelerde bulunan Çağlar, şu ifadelerikullandı:"Kurban kesimleri ve yüzümleri sıra-sında bu kadar çok profesyonel kasapolamayacağı için daha çok amatör kasap-

lar tarafından yapılıyor. Bıçağın sivri tara-fını ete gelecek şekilde kullanarak deri-lerde bıçak izi ve deliklerin olmaması çokönemli. Daha da önemlisi yüzümdensonra deriyi doğru şekilde muhafaza et-mek. Havalar çok sıcak, 35 derecelerigördük. Kesim anından itibaren bakteri-yel faaliyetler başlıyor. Çürümeyi engelle-mek için derileri hemen tuzlamamız ge-rekiyor. Büyükbaş derisine 8 kilo, küçük-baş derisine 2 kilo olacak şekilde güzelcetuzlayıp serin bir yerde muhafaza etme-miz lazım. Kesinlikle torbaya koyup sıcakbir ortamda bekletmememiz gerekiyor.Serin bir ortamda bekletmemiz gereki-yor ve hemen derilerimizi kime verecek-sek veya nereye bağışlayacaksak topla-ma yerlerine göndermemiz çok çokönemli."Çağlar, geçen yıl Kurban bayramı'ndakesilen hayvanların derilerinin yarısınıniyi korunmadığı için çürüdüğünü, bu ne-denle değerlendiremediklerini anlattı.Derilerin, işlenmesi halinde ciddiekonomik katma değere dönüşeceğine

dikkati çeken Çağlar, "İşlenmiş derilerinsektörümüzde karşılığı 2,5 milyar lira. Buderileri nihai ürüne yani ayakkabı, çanta,cüzdan, döşeme, ceket haline getirebilir-sek yaklaşık 30 milyar liralık değer çıkı-yor." diye konuştu.Çağlar, 1 milyon büyükbaş hayvanınderilerinden 15-20 milyon çift ayakkabı,3 milyon küçükbaş hayvanın derilerin-den ise yaklaşık 1 milyon ceket çıkacağı-nı dile getirdi.Derilerin usulüne uygun yüzülüpsaklanmamasının yaklaşık 15 milyar liraekonomik kayba yol açacağını aktaranÇağlar, "Kurban Bayramı'nın yaz aylarınadenk gelmesinden dolayı tecrübelerimizbize şunu gösteriyor; bu derilerin maale-sef yarısını kaybetmekteyiz ya yüzümhatasından ya da doğru tuzlanmamasıveya doğru korunmamasından dolayı. Oyüzden mutlaka derilerimizi iyi konserveetmeliyiz." değerlendirmesini yaptı.Bursa'da deri sektöründe firmasıyla40 yıldır faaliyet gösteren Zeynel Ayde-mir de sektörde ham halde alınan deri-nin katma değerinin kilogram bazında 2-2,5 dolara çıktığını belirtti.
Sektörün en büyük problem-
lerinden biri "deri kalitesi"Bu sayede ihracata ciddi ivme kazan-dırılacağını vurgulayan Aydemir, şunlarıkaydetti:"Ülkemiz, firmamız ve sektörümüzadına ihracat çok önemli. İspanya, İtalyave Uzak Doğu'ya, dünyanın birçok ülkesi-ne ihracat yapıyoruz. Deri kalitesinin debize yardım etmesi lazım. Yani sektörünen büyük problemlerinden biri deri kali-tesi. Ne yazık ki dünyada olmadığı gibi bi-zim ülkede de yavaş yavaş kalite düşüyor.Kalite düşünce ihracat düşüyor. İhracatdüşünce verimlilik düşüyor."

VEstEl, elektrik-elektronik sektörün-deki aralıksız ihracat şampiyonluğunu yak-laşık 2,4 milyar dolarlık ihracat geliriyle buyıl da korudu.Şirketten yapılan açıklamaya göre, Tür-kiye İhracatçılar Meclisi (TİM) 2023 yılı İh-racat Şampiyonları Ödül Töreni, bugünCumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ınkatılımıyla TİM Başkanı Mustafa Gülte-pe'nin ev sahipliğinde düzenlendi.2023'te gerçekleştirdiği yaklaşık 2,4 milyardolarlık ihracatla elektrik-elektronik sektö-ründeki birinciliğini bu yıl da koruyan Vestel,bu alanda 26'ncı defa şampiyonluğu üstlendi.Bugün yüzde 63'e ulaşan ihracat oranıyla dün-yanın 160'tan fazla ülkesine ürün ve teknoloji-lerini götüren Vestel, Türkiye İhracatçılar Mec-lisi tarafından belirlenen ve Türkiye'de en çokihracat yapan şirketlerin yer aldığı genel sıra-lamada da 6'ncı oldu.Vestel’in genel sıralamadaki altıncılık ödü-lünü Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-ğan’dan alan ve açıklamada etkinlikteki ko-nuşmasına yer verilen Zorlu Holding YönetimKurulu Başkanı Ahmet Zorlu, kurulduklarıgünden bu yana bu topraklarda üreterek ka-zandıklarını yine bu topraklara değer katmakiçin kullandıklarını belirtti.Zorlu, "Türkiye'nin teknoloji devi Vestel,bugün ürettiği ürün ve teknolojileri 160'ı aş-kın ülkeye ulaştırarak ülkemizin adını dünya-nın dört bir köşesine gururla taşıyor. Çeyrekasrı aşkın süredir ülkemizin aralıksız ihracatşampiyonu olmaktan büyük mutluluk ve gu-rur duyuyoruz. Bundan sonra da ülke ekono-mimiz için değer yaratmaya, inovasyon ve ka-lite odaklı çalışmalarımızla dünya çapında bü-yümeye devam edeceğiz." açıklamasında bu-lundu.Sektör birinciliği ödülünü Ticaret BakanıÖmer Bolat'tan alan Vestel Üst Yöneticisi(CEO) Ergün Güler de Vestelin bugünden gele-ceğin dünyasına hazır bir şirket olduğunu Tür-kiye'den dünyaya teknoloji ihraç etmenin so-rumluluğu ve bilinciyle hareket etiklerini veher zaman daha iyisi için çalıştıklarını aktardı.Güler, "İleri teknolojiye, inovasyona dona-nıma ve tasarıma yaptığımız yatırımlar saye-sinde, global pazarda daha güçlü bir konum-dayız. Bunun için 26 yıldır ihracat alanındasürdürdüğümüz başarıları daha da ileri nokta-lara taşıma gayesindeyiz. Bu yıl da kendi sek-törümüzün ihracat şampiyonu, genel sırala-mada ise altıncı olmanın gururunu yaşıyoruz.Ülkemiz için değer yaratmaya, sürdürülebilirbüyüme ve gelişim odaklı stratejilerimizi ha-yata geçirmeye kararlıyız." ifadelerini kullandı.
ÜrEtim ve ihracatta dünya ikin-cisi olan Türk makarna sektörününüretimdeki dışa bağımlılığı, makar-nalık durum buğdayındaki son yıl-larda yaşanan yüksek rekolte saye-sinde sona erdi.Türkiye Makarna SanayicileriDerneği Başkanı Aykut Göymen, AAmuhabirine, geçen yıl 4 milyon 300bin ton civarında makarnalık durumbuğdayının hasat edildiğini söyledi.Bu yıl yaklaşık 4 milyon 900 binton civarında makarnalık durumbuğdayı rekoltesi beklediklerini ifa-de eden Göymen, "Bu rekolte oranıTürkiye Cumhuriyeti tarihinde re-kor denilebilecek bir miktar. Türki-ye'de yetişen makarnalık durumbuğdayları kalite ve verim anlamın-da gayet iyi durumda. İhracat ve içpazarda kullanılan makarnalık du-rum buğdayının tamamını ülkemi-zin buğdayını kullanarak yapıyoruz.Herhangi ithal girdiye bağlı kalma-dan tamamen milli, yerli buğdayımı-zı kullanarak ihracat gerçekleştiri-yoruz." dedi.

Göymen, Toprak Mahsulleri Ofi-sinin (TMO), geçen yıl üreticilerdensağladığı 1 milyon ton civarında ma-karnalık durum buğdayını stoğundabulundurduğunu dile getirdi.Stok ve hasatla 5,9 milyon ton ci-varında makarnalık durum buğda-yın oluşacağını öngördüklerini anla-tan Göymen, "Makarna ve irmik üre-timinde 3 milyon ton makarnalıkdurum buğdayı kullanımı beklenti-miz var. Kalan 2 milyon ton civarın-daki ürünümüzü de muhtemelenmakarnalık durum buğdayı olarakihraç edeceğiz. Makarnalık durumbuğdayında gerçekleştirdiğimiz soniki yıldaki başarı başta Cumhurbaş-kanımız olmak üzere bakanlarımız,TMO yetkililerinin sıkı bir diyaloğuiçerisinde oldu. Esas beklentimiz bubaşarıyı sürdürmek." diye konuştu.İthal etmeden Türk buğdayıylamakarna üretip ihraç ettikleri içingururlu olduklarının altını çizenGöymen, şunları kaydetti:"Ülkemizde ağırlıkla sulu tarımyapıldığı ve kuru tarlalarda yağmur

olmadığı için iç pazarda dahi olanüretimlerimizi ithal ederek karşıla-maya çalışıyorduk. Şimdi şükürlerolsun 3 yıldır kendi ürünlerimizkendi üretimimize yetmeye başladı.Geçen yıl kendi ürünümüzle ihracatyapmaya başladık ve fazla ürünü ih-raç ettik. Bu yıl da öyle olacak. Bu-nun çiftçiye ve sanayiciye faydasıvar, yurt dışına bağlı değiliz ve yurt

içinden rahatlıkla kalitede ürün ala-biliyoruz. Kaliteli ürünümüzü yurtdışına makarna olarak ihraç edebili-yoruz. Devletimiz ihraç ettiği ürün-den kesinlikle zarar etmiyor. Çiftçi-lerimizden aldığı ürünü direkt dövi-ze dönüştürmüş oluyor, dış cari açı-ğın azalmasında tarımsal bir ürünolarak makarna gerçekten önemlibir yere sahip.

TİM'den 
Vestel'e ihracat 

şampiyonluğu ödülü

Eski İngiltere Teknoloji Bakanı Ed Vai-zey, Türkiye'nin dinamik bir teknoloji eko-nomisine sahip ülke olduğunu vurgulaya-rak, "Türkiye genç bir nüfusa ve e-ticaret,oyun, Fintek alanlarında büyük bir üne sa-hip." dedi.Anadolu Ajansının (AA) Global İletişimOrtağı olduğu e-ticaret fuarı WORLDEF IS-TANBUL 2024, Yenikapı Etkinlik Alanı'ndadevam ediyor.Fuarda AA muhabirinin sorularını yanıt-layan Vaizey, İngiltere'nin, Türk dijital eko-nomisinde neler olup bittiği hakkında yete-rince bilgi sahibi olmadığını dile getirdi.Türk teknoloji şirketlerinin, yatırımcılar-la ve İngiltere'deki diğer teknoloji şirketle-riyle tanışmaları için bir program oluşturul-ması gerektiğini ifade eden Vaizey, "Birbiri-mize çok yakınız, uçakla üç saatlik mesafede-yiz. Birçok İngiliz, turizm için Türkiye'yi sevi-yor. Türk teknoloji ekonomisi ile İngiliz tek-noloji ekonomisi arasındaki bağları gerçek-ten güçlendirmeliyiz." diye konuştu.Vaizey, iki ülke arasında e-ticaret konu-sunda büyük bir işbirliği potansiyeli oldu-ğunu belirterek, İngiliz tüketicilerin e-tica-reti çok sevdiğini söyledi. Aynı durumunTürk tüketiciler için de geçerli olduğununaltını çizen Vaizey, şunları kaydetti:"Türkiye'de çalışılabilecek birçok diji-tal beceriye sahip, yüksek vasıflı mühendisvar. Birçok Türk e-ticaret şirketi İngilte-re'yi ikinci destinasyon olarak görüyor. İn-giltere'de büyük bir Türk topluluğu ve diji-tal hizmetleri kullanmaya alışkın tüketici-ler var. Daha fazla Türk şirketinin ikincipazar olarak İngiltere'ye gelip yatırım yap-ması ve büyük küresel işlerini inşa etmele-ri gerekiyor."

Eski bakandan 
Türkiye ile ülkesi 

arasında e-ticarette
işbirliği çağrısı

Kurbanın derisini 
korursak 15 milyar lira

cebimizde kalacakKurban Bayramı'nda kesilecek hayvanların derilerinin yüzülmesi ve saklanmasında ko-şulların sağlanmamasının, işlenmiş ürüne dönüştürüldüğünde oluşacak yaklaşık 30milyar liralık ekonomik değerin yarısının kaybedilmesi anlamına geldiği bildirildi.

Türkiye’deki Alman şirketlerinin stok değeri 24 milyar dolara ulaştı
Cumhurbaşkanlığı YatırımOfisi Başkanı Burak Dağlıoğlu,“Son 20 yılda Almanya merkezlişirketlerin 12 milyar doların üze-rinde Türkiye'ye yatırım yaptığın-dan bahsediyoruz. Bu yatırımlarınstok değeri 24 milyar dolara ulaş-mış durumda.” dedi.Dağlıoğlu, Türkiye'nin BerlinBüyükelçiliği'nde "Bir Yatırım Des-tinasyonu Olarak Türkiye" tema-sıyla düzenlenen Türkiye-AlmanyaYatırım Konferansı’nda AA muha-

birinin sorularını yanıtladı.Cumhurbaşkanlığı Yatırım Ofisiolarak Almanya’da Türkiye'ninuluslararası yatırımcılar için biryatırım destinasyonu olarak tanı-tılmasının öncelikli hedefleri oldu-ğunu belirten Dağlıoğlu, Türkiye-Almanya Yatırım Konferansı’nı daAlmanya Cumhurbaşkanı Frank-Walter Steinmeir’in nisan sonundaTürkiye'yi ziyareti sonrası uluslar-arası yatırımcıların ilgisi Türkiyeüzerindeyken düzenlediklerini

söyledi.Dağlıoğlu, “Türki-ye ile Almanya arasın-da yaklaşık 50 milyardolarlık bir ticarethacminden bahsediyo-ruz ve aslında önümüz-deki yıllarda buhacmin çok hız-lı bir şekildebüyüyebilece-ğini öngörüyo-ruz. Herkes bu

konuda bir mutabakata ulaşmışdurumda. Ticaretten sonra yatırımgelir. Bu yatırım ilişkilerinin hızlabüyüyebileceğini öngörüyoruz.”diye konuştu.Almanya’nın Türkiye'deki enönemli yatırımcı ülkelerdenbiri olduğunu dile getirenDağlıoğlu, bazı Almanyamerkezli şirketlerinTürkiye'de 100 yıldanfazla faaliyet gösterdi-ğine dikkati çekti.
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aHMEt Tunalı ile MünirKoç çocukluk arkadaşıydı. İlk-okulu, ortaokulu birlikte oku-muşlardı. Ortaokuldan sonraMünir Koç eğitime devam et-memiş ama Ahmet Tunalı, li-seyi bitirmiş, sonra da adliye-de zabıt kâtibi olmuştu. Ahmet’in görevi bu ikiarkadaşı yıllarca biri birinden ayırsa da emekli-lik onları Mikail’in kahvesinde tekrardan biraraya getirmişti. Ahmet Tunalı, uzun zamandır yoktu. Oğlu-nun yanına İzmir’e gitmişti. İzmir dönüşününikinci günüydü. Kahvehaneye erkenden geldi.Bir iki kişi vardı kahvehanede. Selam verdi, Kah-veci Mikail: “Hoş geldiniz Ahmet Bey”, dedi. Ah-met Bey, “hoş buldum” , dedikten sonra MünirEfendi’yi sordu.  Getirdiği çayı Ahmet Bey’in ma-sasına bırakan Mikail, “eli kulağında şimdi gelir”,dedi. Az sonra Münir Efendi kahvenin kapısındagöründü. “Vay iki Gözüm, Münir Gakgo’m hoşgelmişsin. Ahmet Bey kalktı sarılıp son zaman-ların değişmeyen modasıyla kafa tokuşturdular.Oturdular. Münir Efendi: hal hatır sordu, Halil’igelini Ayşe’yi torunlarını…  Ahmet Bey’de iki ay-lık yokluğunda neler olup bittiğini öğrenmek is-tedi. Münir: “Değişen bir şey yok, eski tas eski ha-mam da ben kafayı yedim.” “Niye ne oldu ki…”“Daha ne olsun baba çıha! Hele şu halime birbah! Aya aya kavuşturamim valla! Borç hırtleğedayandı! Bizim Hasan, baba, ne zaman evlendi-receksin beni, diye tutturmuş. Hanım, aha da şukoltukların yüzlerini değiştirsek, deyi. DezeoğluOsman altınlarını isti.“Dezeoğlu Osman?”“He ya iki sene oldu. Meryem kızımın düğü-nünü yaptım ya! Ha işte o zaman paraya çok sı-kışmıştım. Dedim, Osman hele şu yastık altında-kileri ver, düğünü yapam, peyderpey öderim.Sağ olsun kırmadı. Ben nereden bileyim ki altınfiyatı bu yükselecek. Valla geceleri uykum bikaçı ki sorma. Sabaha kadar sokaklarında delidanalar gibi dolaşim.” “Allah, yardımcın olsun!”“Külüstür olsaydı alıp başımı köye giderdim.”“Ne oldu ki arabaya?” “Sattım valla! Bilirsin ben, çocuklarım için ya-şim. Küçük Gızım Esma da Allah var hakkını veri.Ahan da bir yılı galdı diyetisyen olacak çağam.Geçen ayın başıydı telefon etti, para istedi. Arka-daşlarıyla ile birlikte eve çıkacakmış. Eh, eldeavuçta yok. Borç alacah kimse de galmadı. Sattımvalla bizim külüstürü... Borçtu harçtı… Osman´ınaltınları hariç ödedim. Gıza da istediği parayıgönderdim, bir yıllık masrafını bir kenara koy-dum. Sen, erken evlendin de çağaları tez yuvadanuçurdun, ya ben nedem? Bu arada İnşaatta işbuldum, çalışim amma de yine yetiştiremim.” “Şükür, şükür! Senin gene köyden, bahçedengelirin var. Ya benim gibi sadece emekli maaşınatalim etseydin ne yapardın. Hani emekli oldu-ğum zaman iyi ki ikramiyemle ev almışım. Şimdibırak evi almayı vallahi ev eşyası dahi alamaz-dım. Öyle belli etmeyeyim diyorum amma ol-muyor. Sen tut otuz iki sene devlete vergi, emek-liliğin için pirim öde, sonra da bu hallere düş.Olacak iş mi bu! Bak önümüzdeki hafta Kurbanbayramı. İnanın olsun Münir Baba, kurban kes-meyi geçtik; torunlar gelecek, onlara nasıl bay-ram harçlığı vereceğim onu düşünüyorum.”“Yahu Gakgo valla eskiden sahan imrenidim,şimdi üzülim. Biz nasıl bu hale düştük?”“Biz düşmedik Münir Baba, düşürüldük, dü-şürüldük.”“Ele deyisin!”“Deyim ya!  Bizi yönetenlere bir bak, Allahaşkına! Bir elleri yağda bir elleri balda. Adamlar,vatandaşı düşürdükleri bu durumu görmezdengeliyorlar. Altlarında koltukları alttan ısıtmalıson model makam araçları, maaşları bizim aldı-ğımızın en az sekiz, on katı. Yandan beslenmele-ri yetmezmiş gibi bir de çalımları... Tepedenbakmaları… Makam otomobillerini geçtik şimdide makam uçakları ile geziyor mübarekler(!).İtibardan tasarruf olmaz, deyiler, itibarları içinmilletin iliğini, kanını emiyorlar. Dün hanım ilemarkete gittik, eve temizlik malzemesi aldık.350 liralık çamaşır, bulaşık deterjanı, kâğıt hav-lu, tuvalet kâğıdı fişe baktım, 350 liranın 70 lira-sı KDV… Hani ben KDV alınmasın demiyorum;alınsın, alınsın da israf edilmesin. O dişimizdentırnağımızdan devlete ödediklerimiz çarçuredilmesin!“Valla, Gakgo haklısın, ‘balık baştan gohar’.Ele demiş atalarımız.” “Doğru” “Balık baştan kokar. Bak bu benimaklıma bir fıkra getirdi. Adamın biri balıkçı dük-kânına gitmiş, tezgâha yanaşmış, bir balık almışeline kuyruğunu koklamış. Satıcı; ‘Amca, bilmi-yorsan öğren balık baştan kokar’, demiş. Adamgülmüş, evladım balığın baştan koktuğunu el-bette biliyorum da ben koku, kuyruğa kadar si-rayet etmiş mi ona bakıyorum, demiş.“Yani, sen deyisin ki haramiler her bir yanı-mızı kuşatmışlar ele mi?”“He vallahi öyle söylüyorum! Baştan başla-yan koku, her tarafı sarmış, Allah, sonumuzuhayreyleye…“ Âmin! Mikail oğlum, çayları tazele…”
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Oğuz ŞAYİR DışişlEri Bakanlığı, yüzlerceFilistinli sivilin hayatını kaybetme-sine neden olan, İsrail’in Gazze'de-ki Nusayrat Mülteci Kampı'na dü-zenlediği saldırıyı lanetledi. Bakan-lıktan yapılan yazılı açıklamada,"İsrail’in Gazze’deki Nusayrat Mül-teci Kampı'na düzenlediği, yüzler-ce Filistinli sivilin hayatını kaybet-mesine neden olan saldırıyı lanetli-yoruz." ifadesi kullanıldı. İsrail'in

bu son "barbarca saldırısıyla" Gaz-ze'de işlediği savaş suçlarına biryenisini eklediği belirtilen açıkla-mada, şunlar kaydedildi: "Uluslar-arası Adalet Divanında 1948 Soykı-rım Sözleşmesi’nden kaynaklananyükümlülüklerini ihlalle yargıla-nan İsrail'in bu suçları işlemesineson vermek için başta BirleşmişMilletler Güvenlik Konseyi olmaküzere, uluslararası barış ve güven-

liği korumakla görevli kurumlarıüzerlerine düşen sorumluluğu ye-rine getirmeye çağırıyoruz." (AA)

istanbul İl Emniyet Müdür-lüğü İstihbarat Şube ile TerörleMücadele Müdürlüğü (TEM) ekip-leri, Suriye ve Irak başta olmaküzere Orta Doğu'daki post-El-Kai-de yapısını sürdüren DAEŞ'i fonla-yan, örgüte mali destek sağlayanşirketleri ve bu firmaların sahiple-rini yakın takibe aldı.Örgütün kullandığı kripto para-lara ve DAEŞ'in Türkiye derinliğin-deki para ağını mercek altına alanpolis ekipleri, bu çerçevede İstan-bul'da faaliyet gösteren bazı dövizbürolarını, ithalat/ihracat gibi dışticaret firmalarını ve uluslararasınakliyat şirketlerinin sahiplerininde aralarında bulunduğu şüpheli-leri tespit etti. Örgüte yüklü mik-tarda para aktardıkları anlaşılankişi ve kurumlara yönelik yapılantespitlerin ardından önceki günoperasyonun düğmesine basıldı.Para transferinin yapıldığı şir-ketler ve şüphelilere yönelik önce-ki gün sabaha karşı kentin 7 ayrı il-çesinde eş zamanlı operasyon baş-latıldı. Bahçelievler'de 7, Bakır-köy'de 4, Başakşehir'de 3, Çatal-ca'da 2, Fatih'te 5, Zeytinburnu'nda5 ve Şişli'de 1 olmak üzere toplam

27 ev ve iş yerine gerçekleştirilenoperasyonda, Türk vatandaşlığıelde eden Suriye uyruklu döviz şir-keti sahibi Abdel R.A., AbdelR.A.'nın kardeşi ve ortağı Muham-mad A.A., Haşim A.H., Talib A., Mos-tapha S., Abdulaziz A.A., döviz bü-rosu sahibi, Ararat M., dış ticaret venakliyat firması sahipleri Muham-mad N.A., Muhammad A.H. ile bu işadamlarının kuruluşlarında çalışanörgüt yanlısı 2 kişi ile beraber 11şüpheli yakalandı.Şüphelilerin ikamet ve şirketle-rinde yapılan aramalarda ise, çoksayıda dijital materyal ve dokü-man, 4 tabanca, silahlara ait çoksayıda şarjör ve mermi, 13 kriptopara soğuk cüzdanı, 100 gram al-tın, 130 kilo gümüş, 89 bin 830lira, 13 bin euro, 17 bin 907 dolar,7 bin 805 Suudi riyali, 770 BAEdirhemi ve 2 milyon 380 bin Özbe-kistan somu ele geçirildi. Aynı za-manda merkezindeki bahse konuşirketler incelemeye alındı. Vergimüfettişleri tarafından yapılan in-celemeler sonucunda vergi usulkanununa istinaden 3 şirkete 760bin lira para cezası kesildi. Yakala-nan 11 şüpheli sorgulanmak üzere

İstanbul TEM Şube'ye götürülür-ken, örgüt üyelerinden ele geçenyüklü miktarda para, altın ve gü-müş gibi değerli madenlere de elkonuldu. Savcılıkça şüpheliler hak-kında yürütülen soruşturmanındetaylarına ulaşıldı. Örgütün Tür-kiye'deki finans ayağını deşifreeden polis, şirketler arasında top-lanan paranın yurt dışına 'Hawala'yöntemiyle transfer edildiğini, da-ğıtım işleminin ise bu şirketlerinbelirlediği kişiler üzerinden sağ-landığını ortaya koydu. Tespiti ya-pılan şüphelilerce sahibi veya or-takları oldukları şirketler aracılı-ğıyla DAEŞ üyelerine 'Hawala' sis-temi ile transfer edilen paranınmiktarının ise çok büyük çapta ol-duğu ifade edildi. Savcılık kararıyla‘terörün finansmanı' kapsamındaonca şirketin tüm faaliyetleri mer-cek altına alınırken, soruşturmadoğrultusunda “E Nakliyat Ltd. Şti.”ve “G.. İthalat ve İhracat A.Ş.” adlı 2şirketin tüm mal varlıklarının isedondurulduğu belirtildi. Örgütüyelerinin dikkati çekmeyecek böl-gelerde faaliyet gösteren söz konu-su şirketlerin yöneticisi ve sahiple-rinin doğrudan ya da dolaylı olarakörgütün yöneticileriyle de temaskurduğu belirlendi. Ticari faaliyetadı altında döviz bürosu,ithalat/ihracat şirketi, nakliyat şir-ketlerinde toplanan paranın, Suri-yedeki DEAŞ kamplarına aktarıldı-ğı anlaşıldı. Örgütsel faaliyet göste-ren şüphelilerin, kendi aralarında-ki kişilerle şifreli mesajlarla yazış-tıkları tespit edildi. Öte yandan,operasyon kapsamında gözaltınaalınan 11 şüphelinin emniyettekiişlemlerinin devam ettiği öğrenildi.

bir devletin vatandaşlarında
“Devletin Malı Deniz Yemeyen
Keriz” anlayışı karşılık buluyorsa otoplumda beytülmalin çarçur edil-mesi kaçınılmaz olur.İslam devletlerinde devlet hazi-nesi için kullanılan “beytülmal” bu-gün devlet malının önemine vurguyapılırken insanımız tarafından za-man zaman kullanılmaktadır.İslam’a göre her türlü hırsızlıkağır bir suç iken devletin hazinesin-den çalınan mal ve para daha büyüksuç ve günahtır.

Onun için geçmiş islam dev-
letlerinde devleti idare edenlerin
bırakınız çalmayı devletin hazi-
nesinin boşa harcanmaması için
büyük hassasiyet gösterdiklerini
görüyoruz.Çünkü, devlet hazinesinde tüyübitmemiş yetimin hakkı olmak üze-re tüm vatandaşların hakkı olduğu-nu biliyorlardı.

Hepimiz islam’a göre kul hak-
kının ne kadar önemli olduğunu
çok önemsemesek de gayet iyi bi-
liyoruz.Maalesef, önemsenmediğininyansımalarını vatandaş konuşmala-rında görebiliyoruz. Beytülmalin harcanmasına dik-kat edilmediği yönündeki konuşma-larda vatandaşlarımız hatta Müslü-manlar bile “her gelen yapıyor” di-yerek normal karşılanmaktadır.Oysa ki, gerek genel hazine ge-rekse belediye bütçesinde yer alanmal ve para hepimizin olup mal veparamıza sahip çıkma duyarlılığıylahareket etmeliyiz.Devlet ve belediyelerin gelirkaynakları vatandaştan alınan ver-giler, devletin sahip olduğu maden-ler, araziler ve enerji kaynakların-dan oluşmaktadır. 

bir de turizm gelirleri var ki,
o gelirlerin hayrının olmadığına

inanıyorum.Vatandaş verdiği vergilerin ne-reye, nasıl harcandığını bilmeli veduyarlı olmalıdır. Çünkü, duyarsızlı-ğının kötü sonuçlarını yine kendisiçekeceğini bilmelidir.
beytülmal yani devlet malı

çok çok önemli olup hangi ma-
kamda olursa olsun devletin ma-
lının azami derecede korunması-
na hassasiyet göstermelidir.Şunu unutmayalım ki, yasal kılı-fına uydurduğumuz hiçbir harcamaAllah(c.c.) katında yasal olmayıp he-sabı Allah(c.c.) tarafından sorula-caktır.   

Elbette ki, devlet vatandaşına
hizmet amaçlı hazinesinden para
harcayacak ihtiyaç sahiplerinin
meşru ihtiyaçlarını giderecektir.Ancak, bu harcamalarda israftankaçınılmalı harcanan paralar yerinibulmalıdır. Özellikle ihalelerde alı-nacak hizmetin üstünde paralar ve-rilmemesine dikkat edilmeli helehele birilerine peşkeşten kaçınılma-lıdır.Başta devleti idare edenler ol-mak üzere herkes devletin malınıkorumak zorundadır. -Korumak nasıl olur?

1-Vergiler mükellefin gelirine
uygun, tahsil edilebilecek oranda
olup vergi kaçırılmasına meydan

verilmemeli.
amerika birleşik Devletlerin-

de en büyük ceza vergi kaçıranla-
ra verilmektedir. 

2-Ülkemizin yer altı kaynak-
ları olmak üzere tüm kaynakları-
na sahip çıkılmalı, yabancılara
satılmamalı, işletilmesinde kar
ve zararlar ortak paylaşılmalı,

3-Devlet memurlarının devlet
tarafından tanımlanmış görevle-
rini yerine getirirken haksız ka-
zanç elde etmelerinin önüne ge-
çilmeli,

4-En önemlisi de, eğitim ku-
rumları devlet malının önemi ve
korunması ile ilgili gerekli eğiti-
mi vermelidir. Devletin malı deniz yemeyen ke-riz mi sorusunun en önemli cevabı;keriz olan yemeyenler değil, yiyen-lerdir; çünkü, kimin keriz olup ol-madığını toprağın altına girince hiçmerak etmesinler görecek!Yok öyle:

-Üzümünü ye bağını sorma,
-Haram helal ver allah’ım ga-

rip kulun yer allah’ım,
-Yemek buldun mu ye, dayak

buldun mu kaç!Yok öyle amma bu milletin in-sanlarının haram helal hassasiyetiniortadan kaldırdıkları gerçeğini degörüp çok çok düşünmeliyiz!

ALİ DUTAL

Tüyü bitmemiş
yetimin hakkı

DAEŞ'in kirli 
para trafiğiİstanbul’da küresel terör örgütü DAEŞ'in mali yapısına yönelik düzenlenen operasyonda, örgütün kirli para trafiğini yöneten bazıdöviz şirketleri ve dış ticaret firmalarının sahiplerinin de araların-da bulunduğu 11 şüpheli yakalandı. Polis ekiplerinin takibine takı-lan çok sayıda firmanın faaliyetleri ve mal varlıkları donduruldu

Türkiye, İsrail saldırısını lanetledi

Kurban Bayramı'na sayılı günler kalaİzmir Otogarı'nda da yoğunluk ciddi mana-da arttı. Otogardaki hareketlilik dikkat çe-kerken, firmalar artan taleplere yetişmeyeçalışıyor. İzmir Şehirlerarası Otobüs Termi-nali'nden günde bine yakın otobüs diğer şe-hirlere gitmek için çıkış yaparken, bayramiçin biletler şimdiden tükendi.
EK SEFERLER DÜZENLENİYORFirma yetkililerinden Mustafa Sıriş (54),yüzde 100 doluluğa ulaştıklarını, ilave se-ferler düzenlediklerini söyledi. Okullarınkapanmasına az kalması ve Kurban Bayra-mı nedeniyle yoğunluğun arttığını ifadeeden Sıriş, bilet bulamayan vatandaşlarınotogara gelebileceğini, kimi zaman iptallernedeniyle boşlukların oluştuğunu söyledi.
ARAç KONuSuNDA SıKıNtı YOKUzun mesafelere ilave seferlerin açıldı-ğını aktaran bir başka firma yetkilisi MevlütÇakmak da (54), kısa mesafelere ise günü-birlik ek seferler düzenlediklerini, yoğunlu-ğa göre 15 dakikada bir sefer planlandığınıifade etti. Araç konusunda sıkıntı olmadığı-nı dile getiren Çakmak, vatandaşların sade-ce internetten bilet bakmaması gerektiğini,otogardan da yardımcı olunabileceğini söz-lerine ekledi.
İZMİR-İStANBuL ARASı 
BİN 120 tL OLDuBayram yoğunluğundan dolayı zor biletbulduğunu ifade eden ve İzmir'den Bat-man'a giden Muzaffer Demir (38), yer bul-manın kolay olmadığını söyledi. Dönüşte deyer bulamadığını anlatan Demir, özel araçla-rıyla tekrar İzmir'e geleceğini belirtti. İnter-netten bileti kolay bulduğunu aktaran veBelçika'da yaşayan Selen Yılmaz da, yoğunlu-ğun böyle zamanlarda normal olduğunusöyledi. Dönüş biletini de ayarladığını ifadeeden Yılmaz, uçak biletlerinde de yoğunlukolduğunu dile getirdi. Öte yandan, İzmir-İs-tanbul arası biletler bin 120 TL'den, İzmir-Antalya arası 683 TL'den, İzmir-Ankara arası735 TL'den, İzmir-Bursa arası 500 TL'den,İzmir-Van arası ise 2 bin 200 TL'den satılıyor.

Bayram öncesi 
hareketlilik 

devam ediyor!
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Bu yazıda bir resim var. Basit ve alı-şılmış, hatta her sınavda bu görüntüleryaşandığı için kanıksanmış bir resim. Ancak bana göre çok önemli bir re-sim bu.
Dünyanın hiçbir yerinde sınava

girecek ya da sınava girmiş olan ço-
cuklarını bir miting kalabalığı halin-
de bekleyen bir kitleye rastlayamazsı-
nız. Bizim Ülkemizde rastlarsınız. Çünkü bu Ülkede mevcut olan
"gençlerde gelecek kaygısı ve aileler-
de çocuklarının iyi bir meslek sahibi
olması için verilen mücadele" hiçbirÜlkede yok. 

Evet fotoğrafta bugün (8 Haziran2024 günü) sınava girmiş öğrencilerinisanki birer Hızır ve kurtarıcı bekler gibidört gözle bekleyen aileler bir okulunönünde toplanmışlar. 

Bugün 3 milyon öğrenci YKS'ye(Yükseköğretim Kurumları Sınavı'na)girdi. Esasında sınava 9 milyon kişi gir-di. 3 milyon öğrencinin herbirinin Anneve Babasını sayarsanız rakam 9 milyoneder.Bu fotoğraf, bugün YükseköğretimeKurumlar Sınavı (YKS) çıkışı çektiğimbu fotoğraf, gerçekte düşündürücü.Sınava giren öğrencileri dışarıda bek-leyen öğrenci yakınları, sınavdaki öğren-cilerden daha heyecanlı bir bekleyişte.Oğlum Abdurrahman Taha'dan önceen son üniversite sınavına giren evla-dım, Kızım Ebru Nur 11 yıl önce üniver-site giriş sınavına girmişti. Ondan 4 yılönce de Oğlum Mehmet Üniversite sına-vına girmişti. Gerçi o yıllarda bu sınavın adı YKSdeğildi. Eskiden YGS, LYS vardı. Bir de sık sık şu sınav isimlerini de-ğiştirmiyor muyuz? Bu da ilginç. 
Sırf isim değişmiyor ki, sık sık sı-

nav sistemi de değişiyor. Yazımın başında "Dünyanın hiçbiryerinde sınava girecek ya da sınava gir-miş olan çocuklarını bir miting kalabalı-ğı halinde bekleyen bir kitleye rastlaya-

mazsınız. Bizim Ülkemizde rastlarsınız"demiştim.Şimdi de "Dünya’nın hiçbir yerinde
üniversitelere giriş sınavları sistemi
bu kadar değiştirilmez. Bizim Ülke-
mizde değiştirilir" diyorum. Neyse bunu da geçelim. Biraz önce en son üniversite sınavı-na giren çocuğumun bundan 11 yılönce sınava girdiğini belirtmiştim. Son 11 yılda üniversite rekabeti 11kat artmış desem yeridir. Bir de 11 yıl sonra tuhafıma gidenbir şey daha müşahede ettim.

"Sınavdan çıkan çocukları öğrenci
yakınları alkışlarla karşılıyor."Uzaktan bir öğrenci beliriyor, yor-gun savaşçı gibi bizden tarafa geliyor. Vebizden tarafta bir alkış tufanı kopuyor.Esasında en yorgun savaşçılar, öğ-renci velileri. Ancak onları alkışlayan yok. Ben bu sene üniversite sınavına öğ-rencisi, 11 yıl aradan sonra, girmiş birveli olarak, birer "yorgun savaşçı" ola-rak gördüğüm tüm öğrenci velilerini al-kışlıyorum. Gerçekten de en az sınava giren öğ-renciler kadar öğrenci velileri de yorul-muşlardır. Neredeyse öğrencileri ile birlikte sı-nava girecekler. Zaten sınav yapılacakokulun önünde çocuklarını sınav yerine

gönderirken arkalarından öyle bakaka-lıyorlar ki, bıraksanız onlarla birikir sı-nava girerler mi girerler. Evet, öğrenci velileri çocuklarınıüniversite sınavına kadar asla ve aslayalnız bırakmadılar. Bu sene biz de aile-cek Oğlumuz Abdurrahman Taha'nın sı-navı için çok büyük çaba gösterdik. İn-şallah hayırlısı ile kazanır. İnşallah tümöğrencilerimiz bu sınavda başarılı olur. Evet, ben bu noktada, "ta en başın-
dan son anına kadar öğrencilerinin
yanında olan öğrenci velileri sizleri
bir kez daha alkışlıyorum."Yemediniz içmediniz, çocuklarınızayedirdiniz içirdiniz, giymediniz giydirdi-niz, hep önceliği çocuklarınızın eğitimi-ne verdiniz. Sırf çocuklarınız “okusun veadam olsun” diye aile bütçesinden eğiti-me en büyük payı ayırdınız. Sizler birerkahramansınız. Çocuklarınız okusun ve "bir adamolsun" diye nice nice fedakarlıklar yaptı-nız. Çocuklarınız için kitap aldınız, ço-cuklarınız için dershane buldunuz. Ancak sizin tüm fedakârlığını zamanrağmen eğitim sistemi maalesef çokberbat.Nice fedakarlıklara katlanan öğrencivelilerini esasında bekleyen nedir?Üniversite sınavını kazanmak yeti-yor mu?Maalesef yetmiyor. Eğitimin sorunları çok fazla. 

Zaten bu satırların yazarı Bendenizbu sorunları bir çok kere yazmış bulun-maktayım.Ancak yazımızın sonunda iki vecizsöz ile huzurlarınızdan ayrılıyorum. Bu veciz sözlerden birincisi tümDünya için geçerlidir. Diğeri özellikle bi-zim Ülkemizdeki durumu yansıtır. 1-"Modern üniversiteler, işsizlik so-rununun kamufle edildiği park alanları-dır.” Yazar Umberto Eco2-"Eskiden öğrenciler ilim tahsiliiçin evden çıkarlardı. Şimdiki öğrencilerdiploma almak için evden çıkıyorlar. Öğ-rencilik artık ilim yolculuğu değil, diplo-ma avcılığıdır."Sosyolog Prof. Dr. Nurettin Topçu Evet durum bu.Bugün üniversite sınavına giren Oğ-lum Abdurrahman Taha'nın sınava gir-diği okulun önünde bu düşünceler ka-famda belirdi ve onları kağıda döktüm.Belki de içimi döktüm.Bir yorgun savaşçı olarak bunlarıyazdım. Yazımın en sonunda dua: Üniversitegiriş sınavına (YKS) katılacak tüm genç-lerimize ve Oğlum Abdurrahman Ta-ha'ya sağlık ve esenlikler içerisinde ba-şarılar diliyorum. Allah (cc) cümle gençlerimizin yarve yardımcısı olsun.

AHMET SANDAL
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ÖĞRENCİLER VE
VELİLERİ 

aBD'nin başkenti Washington'da JoeBiden yönetimine "Gazze konusundaki kır-mızı çizgisine uyması" çağrısında bulunanFilistin destekçisi göstericilerden bazıları,akşam saatlerinde Beyaz Saray ile Washing-ton Anıtı arasında kalan bölgede çok sayıdaçadır kurdu. Polisin çevrede güvenlik çem-beri oluşturduğu onlarca çadırdan oluşançadır kampında kalan göstericiler, amaçla-rının "Gazze'deki soykırıma dikkat çekmek"olduğunu belirtti ve gündüz gerçekleştir-dikleri büyük gösterinin ardından "sessizprotestolarına" devam edeceklerini kaydet-ti. Dün Washington'da binlerce kişinin katıl-dığı gösteride, Beyaz Saray'ın önünden baş-layan ve 17. caddeye kadar uzanan alandayüzlerce gösterici dev insan zinciri oluştur-muştu. Göstericiler, ellerinde kırmızı bir şe-rit taşıyarak Biden'a "Gazze konusundakikırmızı çizgisini" hatırlatmıştı. ABD'nin İs-rail'e desteğini ve Gazze'deki katliamı pro-testo etmek amacıyla ülke genelinde nisanayının ortasından itibaren birçok üniversitekampüsünde çadır kamplar kurulmuş veyaklaşık 6 hafta süren kampüs gösterilerin-de binlerce Amerikalı öğrenci Filistin'e des-teklerini ortaya koymuştu.

terör devleti İsrail, Gazze Şeri-di'nde savunmasız sivillere yönelik sal-dırılarını sürdürüyor. İsrail BaşbakanıBinyamin Netanyahu, bölgenin merke-zindeki Nuseyrat Mülteci Kampı'na bu-gün düzenlenen ve 210 Filistinlinin ölü-müne yol açan saldırının ardından kandonduran bir açıklama yaptı.İsrailli 4 esirin kurtarıldığını belirtenNetanyahu, "Operasyon başarılı oldu.Esirlerin tamamını geri almak için eli-mizden geleni yapacağız." dedi. Saldırı-nın çok karmaşık ve tehlikeli şartlar al-tında gerçekleştirileceği konusunda ön-ceden bilgi aldığını aktaran Netanyahu,

"Bunu biliyordum ama tereddüt etme-den bu operasyonu yapmaya karar ver-dim. Çünkü onlar İsrailli esirlerdi. Esir-lere saldıran ve onları serbest bırakanYamam ve Şabak'taki (özel polis koman-doları ve iç güvenlik) kahramanlara gü-veniyordum." ifadelerini kullandı.Kurtarılan esirlerin geri getirmek is-tedikleri birer altın ve elmas olduğunuvurgulayan Netanyahu, "Bu tarihe yazı-lacak bir operasyon. Bedel ödemek zo-runda olduğumuzu biliyoruz ama aynızamanda kahramanların kitapta ve İsra-il tarihinde her zaman anılacağını da bi-liyorum." şeklinde konuştu.

İsrail Nuseyrat Mülteci
Kampı'nda 210 Filistinli
sivili daha katlettiİsrail Başbakanı Netanyahu, Nuseyrat Mülteci Kampı’na düzenlenen ve 210 Filistinlininhayatını kaybettiği saldırının ardından yaptığı açıklamada, “Operasyon başarılı oldu.Esirlerin tamamını geri almak için elimizden geleni yapacağız” ifadelerini kullandı

Birleşmiş Milletler Çocuk-lara Yardım Fonu (UNICEF),Gazze'deki çocukların 8 aydırdevam eden İsrail saldırıları ne-deniyle kabus yaşadığını belirt-ti. UNICEF Orta Doğu ve KuzeyAfrika Bölge Direktörü AdeleKhodr, X sosyal medya hesabın-da yaptığı açıklamada, Gaz-ze'deki çocukların durumunailişkin değerlendirmede bulun-du. Khodr, "Son 10 gün içinde,Refah'ın farklı yerlerinde yan-mış çocuk fotoğrafları gördük.Bunun yanı sıra İsrail güçleri,yerinden edilmişleri ya da Bir-leşmiş Milletler Yakın Doğu'dakiFilistinli Mültecilere Yardım veBayındırlık Ajansına (UNRWA)hiçbir ön uyarı yapmadan En-Nusayrat Mülteci Kampı'nda si-villerin bulunduğu bir okulakorkunç bir saldırı gerçekleştir-di." ifadesini kullandı.Nusayrat saldırısında en az35 kişinin öldüğünü ve çok sayı-

da kişinin yaralandığını kayde-den Khodr, "Tüm bunlar sadeceson 10 gün içinde oldu. Gerçek-te ise Gazze'deki çocuklar, 8 ay-dır devam eden ve büyük bir yı-kım, acı ve ızdırap bırakan saldı-rılar nedeniyle kabus yaşıyor."değerlendirmesinde bulundu.
acilen önlem çağrısıSon yaşanan saldırının, Gaz-ze'de güvenli yer olmadığını birkez daha hatırlattığını kaydedenKhodr, İsrail'in saldırılarınındurması için acilen önlem alın-maması durumunda dünyanıngözü önünde çocuk ölümlerinindevam edeceğini dile getirdi.İsrail ordusunun, Gazze Şe-ridi'nin orta kesimindeki Nu-sayrat Mülteci Kampı'nda yerle-rinden edilen Filistinlilerin sı-ğındığı UNRWA'ya ait okula dü-zenlediği saldırıda 14'ü çocuk,9'u kadın 40 kişi hayatını kay-betmişti. (AA)

"Gazze'deki çocuklar 
8 aydır kabus yaşıyor"

Beyaz Saray'ın 
karşısında 

'Gazze' eylemi

HizBullaH, Lübnan'ın güneyinden İs-rail'in sınır hattında yer alan askeri noktası-na kamikaze insansız hava aracı (İHA) ilesaldırı düzenlediğini duyurdu. Hizbullah, İs-rail'in hedeflerine yönelik saldırısı hakkın-da açıklama yaptı. Açıklamada, "İsrail'in iş-gali altındaki Şebaa Çiftliklerinde yer alanSinaim bölgesinde yeni kurulan topçu atışımevzisini kamikaze İHA ile vuruldu." denil-di. Saldırıda, topçu mekanizmasıyla oradagörevli askerlerin tam isabetle vurulduğuiddia edildi. Hizbullah daha sonra yaptığıbaşka açıklamalarda, İsrail'in sınır üzerindeyer alan Metula yerleşim birimi ve İsrail as-kerlerinin konuşlandığı Misgav Am yerle-şim birimindeki bir binanın güdümlü füzeile hedef alındığı aktarıldı. Öte yandan İsrailmedyasında çıkan haberlerde ise Hizbul-lah'ın Misgav Am yerleşim birimine fırlattı-ğı füzeler nedeniyle yangın çıktığı ve çevre-deki ağaçlara yayıldığı belirtildi. (AA)

Birleşmiş Milletler Filistin Özel Raportö-rü Francesca Albanese, İsrail'in, Gazze'deki Fi-listinlileri öldürmeyi, yaralamayı ve sakat bı-rakmayı meşrulaştırmak için esirleri kullandı-ğını belirtti. Albanese, X sosyal medya platfor-mundan paylaşımda bulundu.İsralli 4 esirin serbest kalmasının kendisinirahatlattığını belirten Albanese, "Bu, araların-da çocukların da bulunduğu en az 200 Filistin-linin İsrail ve yabancı olduğu iddia edilen as-kerler tarafından bir yardım kamyonunda sak-lanırken haince öldürülmesi ve 400'den fazla-sının yaralanması pahasına olmamalıydı." ifa-desini kullandı. Albanese, bunun, Filistinlilereyönelik saldırıların "insani kamuflaj" adı altın-da yürütülmesinin "başka bir seviyesi" oldu-ğunu belirtti. BM Raportörü Albanese, İsra-il'in, Gazze'deki Filistinlileri öldürmeyi, yarala-mayı, sakat bırakmayı, aç bırakmayı ve onlaratravma yaşatmayı meşrulaştırmak için esirleri

kullandığını, işgal altındaki toprakların gerikalanında ve İsrail'de Filistinlilere yönelik şid-deti yoğunlaştırdığını vurguladı."8 ay önce ilk ateşkes ve esir değişimi elealındığında İsrail tüm esirleri canlı serbest bı-rakabilirdi. İsrail, Gazze'yi ve Filistinlileri birhalk olarak yok etmeye devam etmek adınabunu reddetti." değerlendirmesinde bulunanAlbanese, bunun, açıkça "soykırım niyetinineyleme dönüştürülmesi" olduğunu kaydetti.İsrail ordusundan yapılan yazılı açıklama-da, Gazze Şeridi'nin orta kesimindeki çeşitlinoktalara saldırılar düzenlendiği, 2 bölgede 4İsrailli esirin kurtarıldığı ve sağlık durumları-nın iyi olduğu ifade edilmişti. İsrail ordusununGazze Şeridi'nin orta kesimindeki NusayratMülteci Kampı ve çeşitli bölgelere eş zamanlıolarak kara, hava ve denizden yoğun şekildedüzenlediği saldırılarda 210 kişinin öldüğü, enaz 400 kişinin de yaralandığı bildirilmişti.(AA)

İsrail katliamları 
meşrulaştırmak için 

esirleri kullanıyor
Hizbullah İsrail'e 
ait askeri mevziyi 

İHA ile vurdu
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teKirdağ'da yerli ve yabancı tu-ristlerin ilgi odağı haline gelen lavantatarlaları, güzel anılar biriktirmek isteyenziyaretçilerini ağırlamaya başladı.Kıraç alanların tarıma kazandırılmasıamacıyla 1500 dekarda ekimi yapılan la-vanta, hem üreticilerin ekonomisine hemde kentin turizmine katkı sağlıyor.Bitkinin çiçek açmaya başlamasıyla,kentteki lavanta tarlalarında görsel şölenyaşanıyor.Fotoğraf stüdyosunu andıran tarlalarıziyaret edenler üreticiler tarafından ku-rulan dekorlarda fotoğraf çektiriyor.Kentte yaşayanların yanı sıra, yurt içive yurt dışında gelen ziyaretçiler de tar-lalarda doğayla iç içe vakit geçirip, güzelanılar biriktiriyor.Lavanta üreticisi Hakan Turgut, AAmuhabirine, bir ay boyunca sürecek morgüzelliğe herkesi beklediklerini ifadeederek, "Bugün de hafta sonu olması do-layısıyla ilgi bir hayli fazla. Burada insan-lar fotoğraf çekip, stres atarak mutlu birşekilde buradan ayrılıyor. Tekirdağ'ınmor renkli tarlaları güzel anılar biriktir-mek isteyenleri bekliyor." dedi.İstanbul'dan gelen Melek Bayuk dalavanta tarlasının insana huzur verdiğiniaktardı.Lavantalar arasında zaman geçirme-nin keyifli olduğunu belirten Bayuk, "Bu-rası gerçekten çok doğal bir yer. Buradayan tarafta çilek topladık. Sonra eşsiz gü-zel bir manzarası olan lavantalar arasın-da fotoğraf çekildik." diye konuştu.Gülşen Yiğit de arkadaşlarıyla İstan-bul'dan lavanta tarlasında zaman geçir-mek için geldiklerini dile getirdi.Lavanta tarlasında çok güzel fotoğraf-lar çektiklerini ifade eden Yiğit, buradaenerjisi yüksek güzel bir gün yaşadıkları-nı sözlerine ekledi.

Tekirdağ'ın mor 
renkli tarlaları 
ziyaretçilerini 

ağırlıyor

termometrelerin 39 derece-yi gösterdiği Adana'da, bunaltıcı havanedeniyle vatandaşların sıkça tercihettiği caddeler boş kaldı.Sıcak hava nedeniyle bazı kişilertehlikeli olmasına rağmen sulama ka-nallarına girerek serinlemeye çalıştı.
MersinMersin'de hava sıcaklığı 33 dere-ceye ulaştı. Nem oranının yüzde 54'eçıktığı şehirde cadde ve bulvarlarınsakin olduğu gözlendi.Kentte dışarıya çıkanlar, güneştenkorunmak için park ve mesire alanla-rındaki gölgelikleri tercih etti, ağaçla-rın altında dinlenmeye çalıştı.
HatayHava sıcaklığının 36 derece ölçül-düğü Hatay'da caddeler boş kaldı,bazı vatandaşlar Defne ilçesindekiHarbiye Şelalesi'nde serinlemeye ça-lıştı. Şelalenin olduğu bölgeyi gezenvatandaşlar fotoğraf çekilip alışverişyaptı.İskenderun ilçesinde ise dışarıyaçıkanlar, güneşten korunmak içinpark ve mesire alanlarına tercih etti.Arsuz ilçesinde de bazı vatandaş-lar denize girerek serinlemeye çalıştı.
OsmaniyeOsmaniye'de hava sıcaklığının art-masıyla termometreler 41 dereceyigösterdi.Bazı vatandaşlar bunaltıcı hava-dan korunmak için kapalı mekanlar-da durmayı tercih ederken dışarıdaişi olanlar ise gölgelik alanlarda sı-caktan korunmaya çalıştı.

Doğu akdeniz'deki
bunaltıcı sıcaklar 
vatandaşlara zor 
anlar yaşatıyor

"BU, erKeK işi, sen yapamazsIn" 
diyenlere inat kule vinç operatörü oldu

azerbaycan ile Toplu Konut İda-resi Başkanlığı (TOKİ) işbirliğinde inşa-sına başlanan Azerbaycan Mahalle-si'nde vinç operatörü olarak görev ya-pan bir çocuk annesi 28 yaşındaki Öz-türk, azmi ve başarısıyla erkek mesai ar-kadaşlarının da takdirini kazanıyor.Sultan Öztürk, AA muhabirine, yak-laşık 6 ay önce gerekli eğitimleri ta-mamlayarak başladığı mesleğini çoksevdiğini ve ömrü yettiğince sürdürme-yi düşündüğünü söyledi.
27 metre yükseklikte 
8 tonluk vinci kullanıyorGenellikle erkek mesleği olarak bili-nen, 27 metre yüksekliğindeki 8 tonlukvinci başarılı şekilde kullandığını belir-ten Öztürk, doğup büyüdüğü köyün ya-rısının kule vinç operatörlüğüyle geçi-mini sağladığını, kendisinin de küçük-lükten beri bunun hayalini kurduğunuanlattı.Hayaline kavuşmanın sevincini yaşa-dığını ifade eden Öztürk, "Kule vinç ope-ratörlüğü yıllardır istediğim, hayalinikurduğum bir meslekti. O yüksekliğe çı-kıp çalışmak, bu işi yapmak için hayalle-rimin peşinden koştum. Ailemde ve ya-kın akrabalarımda bu mesleği yapançok fazla insan var. Bu meslekle alakalıaraştırma yaptım. Kule vinç operatörlü-ğü için kurslara katıldım, başarıyla ta-

mamlayıp ehliyetimi aldım." diye konuş-tu.
"Kule vinç operatöründen 
ziyade bir anneyim"Öztürk, operatörlük ehliyetini alma-sının ardandan kadın olduğu için iş baş-vurularından geri dönüş alamadığınısöyledi."Kadın olmanın dezavantajlarını bumesleğe ilk başladığımda yaşadım." di-yen Öztürk, şunları kaydetti:

"En sonunda şu an çalıştığım firmabeni kabul etti ve burada mesleğimiyapma şansı yakaladım. Buradaki projemüdürümüzden tutun, şeflerimizin vemesai arkadaşlarımızın hepsinin deste-ği, güvenleri sayesinde buradayım. Ha-yalini kurduğum işin operatörü oldum.Kule vinç operatöründen ziyade anne-yim. Bir kızım var, 5 yaşında. Daha önceona güzel bir gelecek sunabilmek içinbirçok işte çalıştım. Şu anda mesleğimibuldum ve burada çalışarak kızımadaha çok destek olabiliyorum. Televiz-yonlarda zor işlerde çalışan örnek ka-dınları görür, onlara özenirdim. Başarı,istemekle başlar, çaba göstermekle de-vam eder ve pes etmemekle tamamla-nır. Çok zor ve hassas bir iş yaptığımınfarkındayım. Kuleyi dengede tutmak,aşağıdaki arkadaşlarımızın tehlikeyeatılmaması çok önemli."
"Kendi ayaklarımın üzerinde
dimdik duruyorum"Öztürk, riskli yönleri bulunan mes-leğini kimseye zarar vermeden icra et-menin gayretiyle çalıştığını dile getirdi.Mesleğini başarılı şekilde sürdüre-bilmenin kendisi için çok önemli oldu-ğunu belirten Öztürk, ailesi ve yakın

çevresine kule vinç operatörü olarak ça-lışacağını söylediğinde "Bu, erkek işi,sen yapamazsın" gibi tepkilerle karşılaş-tığını, bunun kendisini daha çok hırslan-dırdığını ifade etti.Şantiyeye ilk geldiğinde demircile-rin, kalıpçıların çok şaşırdıklarını anla-tan Öztürk, çalışanların zamanla bu du-ruma alıştıklarını kaydetti.Kentin yeniden inşasında kendisininde emeği olduğu için gurur duyduğunuvurgulayan Öztürk, "Depremin merkezüssü Kahramanmaraş'ımızda binaları-mız yeniden yükselmekte, projelerimiztamamlanıyor. Bu süreçte benim deemeğim var. Burada farklı tonajlarda ka-lıplarımız, demirlerimiz var. Mesleğimierkek meslektaşlarımız gibi layıkıyla ye-rine getirdiğimi düşünüyorum. Banadestek olan şantiye şeflerimize ve mesaiarkadaşlarımıza teşekkür ediyorum. Bumeslekte kendimi daha iyi yetiştirip tü-nel kalıp sisteminde çalışmak istiyo-rum." ifadelerini kullandı.Şantiyede betonarme demir ustasıolarak çalışan Salih Koska da kadın kulevinç operatörüne daha önce hiç rastla-madığını söyledi.Kalıp ustası Mehmet Poyraz da ka-dın kule vinç operatörüyle çalışmaktanmemnuniyet duyduğunu belirtti.

"Asrın felaketi" olarak nitelendirilen 6 Şubat 2023'teki depremlerin merkez üssü Kahra-manmaraş'ta yapımı süren deprem konutlarının inşaatında vinç operatörü olarak çalı-şan Sultan Öztürk, her gün metrelerce yüksekliğe çıkarak zorlu mesai yapıyor.

Kırgızistan'ın Çolpon-Ata şehrin-de, plajların ve tatil köylerinin bulundu-ğu Issık Göl'de Uluslararası "Issık GölTurizm Fuarı 2024" düzenlendi.Issık Göl kıyısındaki Ruh Ordo AçıkHava Müze alanında organize edilenfuara, Özbekistan, Kazakistan, Rusya veÇin'den firmalar, turistik ve ekolojikürünleriyle katıldı.Fuarda, Kırgızistan'ın 7 bölgesindendoğa, yatırım imkanları, yöresel mutfakkültürü, giysiler ve el sanatları tanıtıldı.Türk İşbirliği ve Koordinasyon Ajan-sı Başkanlığının (TİKA) da katkı sağladı-ğı fuarda, TİKA Bişkek Program Koordi-natörlüğü stant açtı.Fuarın organizatörleri ve devlet yet-kilileri, stantları gezdi, ürünler ve kuru-luşlara ilişkin bilgi aldı.Yoğun katılımla gerçekleştirilen fua-rı, başkent Bişkek'te 5-8 Haziran'da dü-

zenlenen 4. Türk Dünyası Ortopedi veTravmatoloji Kongresi'ne katılan Türkdoktorlar da ziyaret etti.
"Yerli ve yabancı turistlere
ilgi göstermeliyiz"Açılışta konuşan Issık Göl Bölge Vali-si Ulanbek Daliyev, fuarı, Issık Göl'de tu-ristik sezonun açılış etkinlikleri kapsa-mında düzenlediklerini söyledi.Daliyev, Kırgızistan'ın Issık Göl Böl-gesi'nin öncelikle doğasıyla dikkati çek-tiğini belirterek, "Issık Göl'ümüz, Al-lah'ın verdiği dağdaki sularıyla doluyor.Doğayı korumalıyız. Yerli ve yabancı tu-ristlere ilgi göstermeliyiz." dedi.
"Fuar, turizmin gelişmesini 
isteyenlerin buluşma 
adresi oldu"Kırgızistan Ekonomi ve Ticaret

Bakan Yardımcısı Sancar Bolotov,her yıl Issık Göl kıyısında düzenle-nen fuarın ülkede turizmin gelişme-sini isteyenlerin buluşma adresinedönüştüğünü dile getirdi.Bolotov, turizm sektörünün geliş-mesine katkı sağlayan uluslararasıkurum ve kuruluşlara, diplomatikmisyonlara ve yerli girişicimlere te-şekkür etti.Turizmin Gayri Safi Yurt İçi Hası-la içindeki payının her yıl arttığınıbelirten Bolotov, bu tür fuarların ül-kenin diğer bölgelerinde de düzenle-neceğini söyledi.Bolotov, Bakanlığının, turizm sek-töründe altyapının geliştirilmesineyönelik bir program üzerinde çalıştı-ğını ifade etti.Ülkede turizmin 12 aya yayılma-sını istediklerini belirten Bolotov,yeni turizm projelerine ilişkin bilgi

verdi. TİKA Bişkek Program Koordi-natörü Mehmet Bodur da TİKA'nındünyanın 61 ülkesinde, eğitim, sağ-lık, ekonomi, kültür ve turizm baştaolmak üzere birçok alanda işbirliğiprojeleri yürüttüğünü söyledi.Bodur, Kırgızistan'ın refahı, tu-rizm potansiyeline olan inanç vedesteğini belirtmek için bu "muaz-zam" fuara katıldıklarını vurgulaya-rak, "Kırgızistan'ın her alanındakigelişimine destek olmaktan onur du-yuyoruz." dedi.Türkiye'nin, turizm sektöründegeniş tecrübesiyle dünya çapında ta-nındığını dile getiren Bodur, Kırgı-zistan'ın turizm potansiyelinin geliş-mesi için katkı sağlamak istedikleri-ni ifade etti. Bodur, Türkiye'nin tu-rizm sektöründeki deneyimleriniKırgızistan'daki otel yöneticileriylepaylaştıklarını kaydetti.

Kırgızistan'da Issık Göl kıyısında 
Uluslararası Turizm Fuarı düzenlendi
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tunç, Klasik, Helenistik, Roma,Bizans, Osmanlı ve Cumhuriyet dö-nemlerine ait eserlerin bir arada ol-duğu Stratonikeia Antik Kenti'nde,bir yandan kazı çalışmaları yürütü-lürken bir yandan da Menteşe Bey-liği ve Osmanlı İmparatorluğu'ndankalma tarihi yapılar ayağa kaldırılı-yor. Kentte yürütülen restorasyonçalışmalarında Kanuni'nin Rodosseferinde namaz kıldığı rivayet edi-len, Evliya Çelebi'nin Seyahatname-si'nde geçen ve 14-15. yüzyıldankaldığı tahmin edilen Şaban Ağa Ca-misi, Muğla Valiliği Yatırım İzlemeve Koordinasyon Başkanlığının des-teğiyle aslına uygun olarak restoreedildi.Kentin girişinde ziyaretçilerikarşılayan tarihi hamamın yanındabulunan cami girişinde ve içerisin-deki tabanda bulunan Roma döne-mine ait sütun başlıkları ile EvliyaÇelebi'nin geldiğinde namaz kıldığıilk caminin kalıntıları cam altındasergilendi.Stratonikeia Antik Kenti KazıHeyeti Başkanı Prof. Dr. Bilal Söğüt,

AA muhabirine yaptığı açıklamada,Şaban Ağa Camisi'nde yapılan kazı-lar ve tespit edilen buluntulara göreMenteşe Beyliği döneminde buradabir cami bulunduğu ve daha sonratamir edildiğini söyledi.Özellikle 1876'daki tamiratadair kitabe de bulunduğunu belir-ten Söğüt, 1912-1913 yıllarında,eski caminin güneye ve doğuya doğ-ru genişletilerek büyütüldüğünü,birçok tamirat geçirmesine rağmenbugüne kadar caminin özgünlüğü-nü koruyarak bu dönemlerin tama-mını kat kat cam altında sergiledik-lerini kaydetti.Söğüt, dörtgen bir planı olan ca-minin dört duvara yerleştirilen 16pencere ile aydınlatıldığını belirte-rek, "Özellikle köy girişindeki ŞabanAğa Camisi'nin bulunduğu yerdeMenteşe Beyliği Dönemi'nde ha-mam ve caminin yapıldığını biliyor-duk. Evliya Çelebi ve Kanuni SultanSüleyman'ın burayı ziyaret ettiğidönemleri gösteren evreleri cami

içinde camın altında göstermiş ol-mamız inanılmaz bir ilgi topladı.Camide yaptığımız restorasyon veuygulamalarını yurt dışından özelolarak görmeye gelenler var. Hattabununla ilgili yurt dışı yayınlar dayapıldı." dedi.Kanuni Sultan Süleyman ve Evli-ya Çelebi'nin kente geldiğinde na-maz kıldığı zemini hatta kitabındatarif ettiği yerleri tespit ettiklerinianlatan Söğüt, bu alanları cam al-tında ziyaretçilere gösterdiklerinive bundan ziyaretçilerin çok etki-lendiğini ifade etti.Caminin son olarak 2017 yılındaaslına uygun olarak restore edildi-ğini anlatan Söğüt, gelen ziyaretçi-lerin hem gezebildikleri hem deibadetlerini yapabildikleri bir alanhaline geldiğini, Stratonikeia'nın buanlamda yaşayan bir tarih ve arkeo-loji kenti olduğunu dile getirdi.Şaban Ağa Camisi içerisindekiahşap mimarilerin tamamının eskicaminin malzemelerinden birebir

kullanıldığına işaret eden Söğüt,"Buradaki ahşap direkleri 1912 yı-lında yapıldığı şekliyle duruyor. Ka-dınlar mahfiline çıkan döner merdi-ven, son cemaat mahallinin üzerinegelen mükebbir kısmı özgün haliyleduruyor. Öndeki sadaka taşı, ŞabanAğa'nın sandukası ile Beylikler dö-neminden günümüze kadar yaşa-yan cami mimarisinin güzel bir ör-neğini burada görebiliyoruz." diyekonuştu.Caminin girişinde bulunansadaka taşı ve sandukanın koruma-ya alındığını anlatan Söğüt, camininmimarisinde Osmanlı dönemininmimari özgünlüğünü yaşatan uygu-lamaların da son yapılan restoras-yonda birebir yaşatıldığını kaydetti.Alanda yapılan temizlik ve kazı-da Adnan Menderes döneminde ca-miye eklenen şadırvanın da izininbulunduğunu anlatan Söğüt, bura-nın da özgün haliyle restore edildi-ğini, camiye gelenlerin abdest alır-ken burayı kullandıklarını dile ge-tirdi.
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IğdIr Valiliği, Ağrı Dağı'ndaki KorhanMeteor Çukuru’nun turizme kazandırıl-ması için harekete geçti.Türkiye’nin en büyük milli parkı olanAğrı Dağı Milli Parkı’nın yüksek kesimlibölgelerinin, doğa turizmine tamamenaçılması amaçlanıyor.Bu kapsamda 2 bin 500 rakımdakiKorhan Meteor Çukuru'nun bilinirliğininsağlanması için Valilik çalışma başlattı.Valilik, Korhan Yaylası içinde yer alan100 metre genişliğe ve 30 metre derinli-ğe sahip kraterin yanına kadar sıcak as-faltlı yol yaptı.
"En önemli turizm 
destinasyon 
noktalarımızdan biri"Vali Ercan Turan, AA muhabirine, me-teor çukurunun yapılacak çalışmalarınardından turizme kazandırılacağını söy-ledi. Ağrı Dağı'nın turizm için önemli ol-duğunu ifade eden Turan, "Burası bizimen önemli turizm destinasyon noktaları-mızdan biri. Burası çok bilinmiyor, tanıtı-mı için milletvekilimizle de görüştük, o dahassasiyet gösteriyor. İnşallah burayı can-landıracağız. Bu alanın tanıtımı için faali-yetler yapacağız." dedi.Çukurun yakınına kadar sıcak asfaltyol olduğunu ve ulaşım sorununun bu-lunmadığını anlatan Turan, "Bu değer-lerimizi ön plana çıkarmak bizim enönemli misyonlarımızdan biri. İlimizde,bölgemizde ve Türkiye’de görülmesi,tanınması gereken yerlerden biridir."diye konuştu. Meteor çukurunun merakedilen ve az bilinen bir zenginlik oldu-ğunu vurgulayan Turan, "Doğal bir olu-şum, belki 1 milyon yıl önce oluştu amahala etkileri, etraftaki kayaç yapıları iz-lerini taşıyor. Çarpma sonucu yaklaşık30 metre derinliğinde, 3-4 kilometreyeetki etmiş. Bilim tarihi açısından olsun,ilimizin turizm potansiyeli açısından ol-sun nadir meteor çukurlarından biri."değerlendirmesinde bulundu.

Ağrı Dağı'ndaki 
korhan meteor 
Çukuru turizme 
kazandırılacak

MerKezi İs-tanbul’da bulu-nan Bab el-Amudyayınevi, Uluslar-arası FilistinEdebiyat Ödü-lü'ne layık görü-len yazar Mah-mud Şukayr baş-ta olmak üzere,farklı yazarlarıneserlerini Türk-çeye kazandırı-yor.Bab el-Amudyayınevi sahibive yazar Filistinli Halil el-Asali, AA mu-habirine yaptığı açıklamada, Kudüs'teikamet eden Filistinli meşhur yazar Şu-kayr dahil pek çok Filistin ve Arap ede-biyatından öne çıkan eserleri Türkçeyekazandırdıklarını belirtti.Asali, Bab el-Amud yayınevi adına,Şukayr'ı Uluslararası Filistin EdebiyatÖdülü'nü kazanması münasebetiyle teb-rik etti. Türkçe ve Arapça edebi eserleriçeviriler yoluyla okurlarla buluşturdu-ğunu söyleyen Asali, "iki toplumun bir-birini daha iyi tanıması" amacıyla çalış-malarını sürdürdüklerini vurguladı.Asali, Şukayr'ın geliştirdiği "çok kısa öy-küler" tarzındaki eserlerinden "Arzula-rın Tavanı" adlı kitabı Türkçeye kazan-dırdıklarını, yazarın ikinci bir kitabı içinçalışmaların sürdüğünü kaydetti. AdınıMescid-i Aksa’nın Şam Kapısı’ndan alanBab el-Amud Yayınevi'nin ArapçadanTürkçeye kazandırılan "Çankaya’da 7Yıl" kitabının yanı sıra Türkçeden Arap-çaya çevrilen "Irak’ta Türkmen Varlığı"ve "Evliya Çelebi’nin Kudüs Seyahati" ki-tapları bulunuyor.

Filistinli yayıncı,
ödüllü yazar 

Şukayr’ın kitaplarını 
Türkçeye kazandırıyor

UNESCO Dünya MirasıGeçici Listesi'nde yeralan yaklaşık 3500 yıl-lık kesintisiz yerleşi-min devam ettiği Stra-tonikeia Antik Ken-ti'ndeki, Menteşe Bey-liği dönemine ait Şa-ban Ağa Camisi, birçoktamirat geçirmesinerağmen özgünlüğünükaybetmedi.       

Evliya Çelebi'nin Seyahatnamesi'nde
gEÇEn ŞABAn AğA CAmiSi 
özgün yApıSını koruyor

Bakan Ersoy, 155 bin
ilmekle yapılacak

Atatürk'ün kilim
portresinin ilk 

ilmeğini attı
Kültür ve Turizm Bakanı Meh-met Nuri Ersoy, Samsun Kültür YoluFestivali kapsamında 155 bin ilmekile yapılacak Atatürk'ün kilim portre-sinin ilk ilmeğini attı.Bakan Ersoy, festival çerçevesin-de Samsun Büyükşehir BelediyesiÇok Amaçlı Salon'da düzenlenen "Es-kizden Piksele Anatolia Edition" ser-gisini gezdi.Daha sonra Panorama Müzesiönünde 155 bin kişinin ilmek atmasıile 1 haftada tamamlanacak Ata-türk'ün kilim portresinin ilk ilmeğiniatan Ersoy, ardından Samsun Olgun-laşma Enstitüsüne geçti.Bakan Ersoy, burada da festivaletkinlikleri kapsamında yapılan ve55 bin parçadan oluşacak Atatürk'ünmozaik portresinin ilk taşını yerineyerleştirdi.Ersoy, Samsun Olgunlaşma Ensti-tüsünün çalışmalarını da inceledi.Etkinliklere Samsun Valisi OrhanTavlı, TBMM Plan ve Bütçe Komisyo-nu Başkanı ve AK Parti Samsun Mil-letvekili Mehmet Muş, AK Parti Sam-sun milletvekilleri Ersan Aksu ve Or-han Kırcalı, Büyükşehir BelediyeBaşkanı Halit Doğan da katıldı.

Kayseri'de, Anadolu'da ilerigelen şahsiyetler için yapıldığı bili-nen ve "anıt mezar" olarak da adlan-dırılan çok sayıda kümbet, eşsiz mo-tifleri ve tüm ihtişamıyla yüzlerceyıldır zamana direniyor.Asya'dan Anadolu'ya kadar Türk-lerin geçtiği yerlerde rastlanan veTürk mimarisinin eşsiz bezemeleri-ni yansıtan kümbetler, "Türk çadırı"ve "anıt mezar" olarak da adlandırı-lıyor. Türklerin defin geleneğini yan-sıtıldığı Kayseri'de, Çifte Kümbet,Dört Ayaklı Kümbet, Ali Cafer Küm-beti, Şah Kutlu Hatun Kümbeti, Hu-nat Hatun Kümbeti, Gevher NesibeHatun Kümbeti gibi çok sayıda anıtmezar tarihe ışık tutuyor.Kentte, gövdesinde kanatlı aslan-lar, çift başlı kartal arması, geomet-rik şekiller, bitki motifleri, hurmadalları, kuş ve aslan başları gibi be-zemelerle süslenmiş, yapımı 11. yüz-yıla kadar uzanan 25'i aşkın kümbetyer alıyor.İl Kültür ve Turizm Müdürü Şük-rü Dursun, AA muhabirine, kümbet-lerin Türk mimarisinin önemli yapı-larından olduğunu söyledi.Anadolu'nun Türk yurdu olma-sından sonra Orta Asya'daki gele-neklerin Anadolu'ya taşındığını an-latan Dursun, 1071'deki MalazgirtZaferi sonrasında yapılan kümbetle-rin defin geleneklerinin yansımasıolduğunu belirtti.Kümbet ve türbe ayrımıyla ilgilibilgi veren Dursun, "Külahla örtülüyapılar kümbet, kubbeyle örtülü ya-pılar türbe olarak biliniyor ama biz

kümbetlere de türbe diyoruz. Aslın-da bunlar anıt mezar." diye konuştu.
"Orta Asya Türk 
geleneklerinden 
geçmiş motifler mevcut"Dursun, kümbetlerde cenazelikve üst katlarında da bölüm yer aldı-ğını, burada da ziyarete gelenlerindua edip namaz kılabildiğini dile ge-tirerek, şunları kaydetti:"Anıt mezarı yaparken süsleme-lerini de gerçekleştiriyorlar. DönerKümbet örneğine baktığımız zaman,her cephesinde farklı süsleme türle-rini görebiliyorsunuz. Orta AsyaTürk geleneklerinden geçmiş motif-ler mevcut. Hunat Hatun Türbesi'nebaktığınız zaman aynı şekilde yineçeşitli süslemeler var. Süslemedenkastım geometrik şekiller değil. As-lında yazıyı da bir nevi süsleme gibisunuyorlar. Estetik bir görüntü su-nuluyor. Özellikle saçak altı dediği-miz noktalara Ayetel Kürsi işlenebi-

liyor. Hunat Hatun gibi birçok yapıdavar." Yapıların birbirine benzese deaynı yapının hiçbir şehirde olmadı-ğını, süsleme ve ölçüleriyle farklılıkoluşturduğuna dikkati çeken Dur-sun, "Orta Asya'daki Türk mitolojisi-nin çeşitli özelliklerinin burada süs-leme olarak yansıtıldığını görebiliyo-ruz." dedi. Dursun, şöyle konuştu:"Anadolu’ya atalarımız geldikle-rinde, elbette burayı bir Türk yurduyapmanın yanında çeşitli ihtiyaçlarıiçin yapı türleri de inşa etmişler. Bir-çok yapı türü var. Bunlardan biriside kümbet. Sonuçta hayat devamediyor. İnsanlar yaşıyor ve ölüyor.Öldükten sonra sizin bir geleneğiniz,bir yapı türünüz var. Bunu buradauyguluyorlar. Geçmişini aynen bura-ya yansıtmışlar. Elbetteki coğrafi vemalzeme farklılıklarına göre değişik-likler var. Yeni noktalarda yeni mal-zemeler her zaman eklenmiş ama özkültür her zaman korunarak devamettirilmiş."

Anadolu'daki kümbetler
Türklerin binlerce yıllık 

defin geleneğini yansıtıyor
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nnuR baTu
TüRkİye turizminin önemli bölgele-rinden Kapadokya’nın sivil toplum ala-nındaki eksikliğini gidermek amacıyla2023 yılı başında kurulmuş olan, dene-yimli turizmci ve yatırımcı Ömer Tosunbaşkanlığında faaliyetlerini yürüten Ka-padokya Alanı Turizm Yatırımcıları Der-neği (KAPYAD), 1.yılını 31 Mayıs’ta ger-çekleşen özel bir gala yemeği ile kutladı.Kapadokya’nın temel turizm unsurlarıolan oteller, balon firmaları, restoranlar,halı mağazaları, çanak atölyeleri ve bağcı-lık firmalarının bölgeye önemli katma de-ğer sağlayan lider yatırımcılarından olu-şan üyeleri, Turizm Bakanlığı ile Nevşehirve çevre illerin protokolü, turizm ve işdünyasının pek çok saygın ismi, Derneğinkuruluş yıldönümünde bir araya geldi.Özel gecede, bugüne kadar Kapadokya’daunutulmaz izler bırakan, bölgenin öndegelen isimleri de ‘İz Bırakanlar Ödülle-ri’ni aldı. Türkiye Cumhurbaşkanı RecepTayyip Erdoğan, Cumhurbaşkanı Yardım-cısı Cevdet Yılmaz, Kültür ve Turizm Ba-kanı Mehmet Nuri Ersoy mesajlarıylaKAPYAD’ın 1. yıldönümünü kutladılar.Geceye Turizm Eski Bakanı Bülent Akar-calı, Kültür ve Turizm Eski Bakanı ErkanMumcu, Nevşehir Milletvekili Filiz Kılıç,Nevşehir Valisi Ali Fidan, Aksaray ValisiMehmet Ali Kumbuzoğlu, KapadokyaAlan Başkanı Birol İnceciköz gibi isimlerkatıldı. Moderasyonunu Meltem Bozbe-yoğlu’nun gerçekleştirdiği ‘İz BırakanlarÖdülleri’ kapsamında Abbas Ataman, Ah-met Tok, Kürşat Numanoğlu, Saffet Yata-ğan, Chez Galip (Galip Körükçü), MustafaYedek, Nebil Tahincioğlu, Mustafa Kaya,Lars Eric Moore & Kaili Kidner, JacquesAveizou, Yahya Yılmaz, Murat Dedeman,Münir Yazıcıoğlu, Besim Tibuk gibi de-ğerli isimler Kapadokya bölgesinin tu-rizm alanında gelişmesine yönelik katkı-

ları sebepleriyle ödüle layık görüldüler.Metro, Perissia Hotel & Convention Cen-ter, Museum Hotel, Bazaar 54, Dorak Hol-ding, Halis Uluer Şirketler Grubu, SonsuzEnerji, K-Brothers gecenin gold sponsor-luğunu üstlendi. Agarta Cave Hotel, Mills-tone Cave Suites, Fresco Cave Suites, HillHotel & SPA, Kelebek Group, Elika CaveSuites, Kaya Balloons, Turasan Şarapçılık,Kocabağ Şarapçılık, Elai Cappadocia, FosilCave Suites, Altınoran ve Post Yapım iseSilver Sponsor olarak destek verdi. Bü-yük bir katılımla gerçekleşen törende ha-yatta olmayan isimlerin ödüllerini yakın-ları teslim aldı.Misafirlere özel bir içeriğin sunuldu-ğu gecede, aslen Kapadokyalı olan Rumsanatçı Vasilis Kasouras, Türkiye-Yuna-nistan Nüfus Mübadesinin 100. yılı olma-sı sebebiyle, mübadele öncesi Kapadokyaşarkılarını derlediği ‘KaramanlidikaSongs from Cappadocia’ albümündeneserler seslendirdi. Geceyle ilgili KAPYADBaşkanı Ömer Tosun “Kapadokya Bölge-sinin turizm alanında hak ettiği yere gel-mesi için önce arkadaşlarımızla yan yanageldik ve Kapadokya Alan Başkanlığınıkurduk, Turizm Bakanımız da kabul etti.Ardından Alan Başkanlığına destek vere-cek, gerekli konulara dikkat çekecek birsivil toplum kuruluşu kurmak gerekti veKAPYAD’ı kurduk. Bölgede turizm alanın-da yatırım yapmış kişileri üye olarak al-dık. KAPYAD olarak, Kapadokya markası-nın ulusal ve uluslararası alanda güçlen-dirilmesi, rekabet gücünün artırılmasıkonusunda stratejilerimizi ve çalışmala-rımızı yürütüyoruz.   Bakanımızın da des-tekleriyle Kültür Yolu Festivalini hemenhayata geçirdik, ardından Sobesos AntikKenti kazısı başladı. Müze ihtiyacımızı, et-kinlik alanları ihtiyacımızı belirttik. Busene ilk yılımızı kutluyoruz ve bundanbüyük mutluluk duyuyoruz. Geldiğimiz

noktada Bodrum’la aramızda havayoluulaşımı olmasını çok önemsiyoruz. Bu-gün yıllık 1,5 milyon turist sayısıyla Ka-padokya turizmden 3 milyar USD kazançelde etmektedir, bu sebeple de ilgi ve des-teği hak etmektedir. Bu gece ayrıca ‘İz Bı-rakanlar Ödül Töreni’ ile bölgemizin kal-kınmasına büyük emekleri geçmiş, bölgeiçin ilkleri hayata geçirmiş isimleri ödül-lendiriyoruz. Bu sene Türkiye-YunanistanNüfus Mübadelesinin 100. yılı.  Bu yıldö-nümüne de dikkat çekmek istedik ve as-len Kapadokyalı sevilen Rum sanatçı Va-silis Kasouras’ı davet ettik. Kapadokyaiçin değer yaratanları ödüllendirmeye veKAPYAD olarak bölgemiz ve ülkemiz içinyatırımlarımızı sürdürmeye ve çalışmayadevam edeceğiz” dedi.Nevşehir Valisi Ali Fidan; “Kapadokyabölgemizin marka değerini yükseltme-sinde bizim yapacağımız çalışmalaraönemli destek vereceğine inandığımKAPYAD’ın kuruluşunda emeği geçenlerikutluyorum ve bölgemiz için hayırlı ol-masını diliyorum. Kapadokya bölgesi bi-zim en değerli markalarımızdan biri. Ra-kamlar gösteriyor ki bölgemize yoğun birilgi bulunmakta olup, 2023 yılında tümzamanların en yüksek ziyaretçi sayısınaulaştık. Nisan 2023-Nisan 2024 konakla-ma verilerine baktığımızda 2 milyon 130bin misafir ağırladık, bu sayının yüzde51’ini yabancı turistler oluşturdu. Busene 2024’ün ilk 4 ayına baktığımızdayine tüm verilerde, gerek müze ve örenyerleri ziyaretçi sayısında, gerek balonuçuşlarında, gerek havaalanı yolcu sayıla-rında önemli miktarlarda artışlar var. Ül-kemizin en çok ziyaret edilen ilk 10 müzeve ören yerinin 5’i bizim bölgemizde bu-lunuyor. Biz Allah vergisi güzel bir bölge-ye, marka değeri olan bir yere sahibiz,daha sürdürülebilir, daha iyi tanınan birbölge olması için çalışmaya devam etme-

liyiz. Bizim artık nicelikten çok nitelik ko-nuşmamız gerekiyor” sözlerini kaydetti. Gala Gecesinde açılış konuşmasınıgerçekleştiren KAPYAD İstişare KuruluBaşkanı Bülent Akarcalı ise konuşmasın-da şu sözlere yer verdi: “Kapadokya içinçalışan Aksaray ve Nevşehir valilerimiz,turizm müdürlerimiz, Kapadokya AlanBaşkanımız Birol İnceciköz gibi değerliisimlerimiz var. Onlar Kapadokya için ge-rekli çalışmaları yürüteceklerdir. Kapa-dokya ucuz tatilin yeri olmamalı, Kapa-dokya’yı ucuzlatan Kapadokyalı olmama-lı. Esnaf dayanışması gerekiyor, özgüven-le, yatırımlarla, konaklamayı 2 geceden3-4 gece seviyelerine çıkararak Kapadok-ya’yı iyi yerlere taşıyabiliriz.” Kapadokya Alan Başkanı Birol İnceci-köz, Alan Başkanlığı kapsamında bürok-rasiyi hafifletmek yönünde çalışmalargerçekleştirdiklerini dile getirerek; “12ay boyunca turizm faaliyetlerini gerçek-leştirmek adına neler yapabileceğimizigörüştük.  Türkiye’de sadece kültür, doğa

turizmi değil, birden fazla turizm çeşidiy-le ziyaretçi çekebilecek güzelliklere sahipbu bölgede neler yapabileceğimiz üzerin-de çalıştık ve ortaya bir kanun çıktı. Bizbürokratik işlemleri hızlandırmanın ya-nında aslında çözüm ortağı olan bir ku-rum olarak kurulduk, ek olarak denetimyetkisi getirdik. Bugüne kadar hiç yapıl-mamış bütüncül imar planlarını, bölge-nin ihtiyaçlarını karşılayan çalışmalarıhayata geçiriyoruz. Artık bölgede yatırı-mın, turizm amaçlı sportif faaliyetin, yer-leşim alanlarının ihtiyacını karşılayan birplanımız var. Nevşehir Valimizle bölgeninmaster planlarını başlattık, el değmemişperi bacalarımızı onarmaya başladık. Ba-kanlığın başlatmış olduğu Geleceğin Mi-rası Arkeolojik Alan Programına SobesosAntik Kentini dahil ettik. Göreme AçıkHava Müzesinde, Tokalı Kilisesinin mut-fak yapısının da içinde olduğu birçokkaya mekanını kazıyor yeni mekanlar or-taya çıkarıyoruz, bütüncül projelere de-vam ediyoruz” dedi.

KAPYAD 1. Yıldönümü Galası ve
İz Bırakanlar Ödül Töreni yapıldıKapadokya Alanı Turizm Yatırımcıları Derneği (KAPYAD), kuruluşunun 1. yılını Ürgüp Perissia Hotel & Con-vention Center’da düzenlenen özel bir gala gecesi ile kutladı. Davet kapsamında gerçekleşen ‘İz BırakanlarÖdül Töreni’ ile bugüne kadar Kapadokya’nın unutulmaz izler bırakan isimlerine de ödülleri takdim edildi

İsTanbul Büyükşehir Belediye(İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu, toplam868 delegenin oy kullandığı Türkiye Be-lediyeler Birliği (TBB) Başkanlığı seçi-min, oyların 515’ini alarak kazandı.Adana Büyükşehir Belediye BaşkanıZeydan Karalar ve Balıkesir BüyükşehirBelediye Başkanı Ahmet Akın da aldık-ları 505’er oyla, TBB Meclis 1. ve 2. Baş-kanvekili olarak seçildi. İmamoğlu,TBB’nin en yaşlı üyesi sıfatıyla DivanBaşkanlığı görevini yürüten Mardin Bü-yükşehir Belediye Başkanı Ahmet Türktarafından, teşekkür konuşması yapmaküzere mikrofona davet edildi. Konuşma-sına, “Çok kıymetli bir anın başlangıcın-dayız” sözleriyle başlayan İmamoğlu,özetle şu ifadeleri kullandı: “Bu sürece başlamadan, birkaçkonu hassastı. Ona değinmeden başla-mak istemiyorum. Zira AK Parti adayıya da AK Parti grubunun aday gösterdi-ği Trabzon Büyükşehir Belediye Başka-nı Ahmet Metin Genç, buradan bir ‘par-ti birliği’, ‘Belediyeler Birliği’nden partibirliğine geçiş’ diye önemli ve düzeltil-mesi gereken bir hususları dile getirdi.Sanırım burada değil. Ama olsaydı,önce kendisiyle yüz yüze bunu paylaşa-caktım. Onun için mikrofondan paylaş-mak zorunda kaldım. Bizim şu andadevir aldığımız Belediyeler Birliği’ninencümeninde, tek bir kişi diğer parti-lerden yok. Saydım az önce. Yanılmı-yorsam 2 üyesi Milliyetçi Hareket Parti-si’nden, geri kalanın tamamı AK Partiüyesi. O bakımdan bizim bugün aslındageldiğimiz nokta, bu yanlışı düzeltmenoktasıdır. Onun için önemli bir başlan-gıç bugünkü başlangıç.”“Süreci koordine eden Genel Baş-kan Yardımcımız (Gökan Zeybek) bura-da. Genel Başkanımızla her anını payla-şarak süreç yürüttüklerini de biliyo-rum. Bizler de sürekli bu hafta görüşmehalindeydik. Ne yazık ki tüm çabaları-mıza ve tüm talebimize rağmen, bu lis-tenin birlikte çıkartılan bir listeye dö-

nüşmesine de AK Parti'den onay gel-medi. Ve liste çıkaracaklarını dün itiba-riyle Genel Başkan Yardımcımıza bildir-di. Yoksa ‘Çoğunluk olduğunu bildikleriiçin böyle yapıyorlar’ suçlaması da yan-lış. Tam aksine, tümüyle yoğun bir çabagösterilmiştir. Ama ne yazık ki, bu de-mokratik çabalarımıza dönüş yapılma-mıştır. Hatta şunu bile aramızda konuş-tuğumuz için ifade etmek isterim. ‘Silin-meyeceğini ya da hemen bu görevdenistifa etmeyeceklerini bilsek yine tercihederiz’in siyasi masada konuşulduğunuda buradan halkımızla paylaşmak iste-rim. Çünkü biz meseleyi, hele hele butür kurullarda siyasetin o bilindik say-fasından başka bir sayfasına, adaletsayfasına, hak-hukuk sayfasına taşımagayretinde olan insanlarız.”“Değerli Belediye Başkanı, AK Partigrubunun adayı Ahmet Metin Genç’inbu söylediği iki konu da doğru değildir.Doğru söylediği bazı şeyler de vardı. On-lar da özellikle belediye başkanlarınınözlük hakları, belediyelerin gelirleri vebunun gibi hususlar. Ki bunlar, kesinlik-le buradaki herkesin altına imza atacağı

hususlardır… Da… Kime söylüyor; bizonu anlamadık. Yani bu kurul, onun mu-hatabı değildi. Bunu söyledi. Biz, onlarınot aldık. Bunun takipçisi olacağız. Me-rak etmesin; o söylediklerine baş üstüdiyoruz. Türkiye Belediyeler Birliği Baş-kanı olarak, encümen adına söz veriyo-ruz, sevgili Belediye Başkanı arkadaşı-mızın o vaat ettiği şeyleri, takip edece-ğiz… De… Bulunduğu ilde de AK Partilimilletvekilleri var. Onlarla oturup, onla-rın da bu konuda Meclis’e bir an önceönerge vermelerini de bekliyorum. Amademokratik anlamda bir şey daha hoşu-ma gitti. Açık söyleyeyim. Kendi parti-sinde konuşamadığı birçok şeyi, buradakonuşması, ona nasıl özgür bir kürsüvermiş; hayranlıkla izledim. Yani bu öz-gürlük iyi bir şeydir. Kendi partin de bileolsa, yanlış giden bir şeyi söylemek,dünyanın en güzel şeyidir. Bunu herpartinin yapması lazım.”
“YENİ VE UMUTLU BİR 
DÖNEMİNE ADIM ATIYORUZ”“Belediyecilik tarihimizin, yeni veumutlu bir dönemine adım atıyoruz.

Bu yeni dönem, siyasetçiler ve bu sa-londa bulunan yerel yöneticilerden çokfazla beklentisi olan bir dönem. Özel-likle yine bu dönem, milletimizin 2019ve 2024 yerel seçimlerinde ortaya koy-duğu irade şekliyle şekil bulmuştur vesüreci imza altına almıştır. Bu iki se-çimde de vatandaşlarımız, ülkemiziuzunca bir süredir esir almış bulunan,ağır ve bunaltıcı siyasi kutuplaşma at-mosferinin dışına çıkmayı başaran birortamı bize sunmuştur. Vatandaşları-mıza minnet duyuyorum. Yerel siyase-tin kendine özgü dinamikleri, bu se-çimlerde güçlü biçimde işlemiş, hangipartiye oy vermiş olurlarsa olsunlar, 86milyon vatandaşımızın tercihi, reel verasyonel bir zemin üzerinde şekillen-miştir. Herkesin birbirine saygı duy-mak zorunda olduğunu tescil etmiştir.Bugün artık siyasi kutuplaşmanın di-namikleriyle yereli anlayabilmek ve et-kileyebilmek mümkün değildir.”“Özellikle 2024 yerel seçimleriylebirlikte milletimiz, bu ülkenin her görüş-ten tüm siyasi kadrolarına net bir mesajvermiştir: ‘Kutuplaştırma siyasetini birkenara bırakın, vatandaşın gösterdiği birarada yaşama istek ve kararlılığını, siz degösterin.’ Bu millet, her yerde bir aradayaşıyor; mahallede bir arada yaşıyorama salonda bir arada olamayacak, ku-rullarda bir arada olamayacak. ‘Bunuunutun’ diye millet, bize sandıktan fer-yat feryat bağırdı. Ben bu sesi duyuyo-rum. Bugün geldiğimiz noktada artık he-pimiz çok iyi biliyoruz ki, birbirini adetayok etmeye kararlıymış gibi davranarakyapılan siyasetle seçim kazanmak, aslamümkün değildir. Milletimiz, ülkemizde-ki bütün siyasilere, hatta bütün dünyayainanılmaz bir demokrasi dersi vermiştir.Seçim bu şekilde kazanılsa dahi, ülkeningeleceğinin kaybedileceğini bilerek, oendişeyle inanılmaz bir demokrasi ira-desi ortaya koymuştur. O bakımdan hepbirlikte esas olanın geleceği kazanmakolduğunun bilinmesi gerekir.”

Toplumun daha bilinçli olması, evalırken inşaat şirketlerini iyice araştırıp“güvenli” yapı inşa eden şirketleri tercih et-meleri hayati önem arz ediyor.  Aslan SCLion Grup Yönetim Kurulu Başkanı Seba-hattin Aslan : “Biz konutlarımızda normal-de AVM ve benzeri büyük yapılarda kulla-nılması gereken fore kazık yönetimini dahiuyguluyoruz. Yeter ki insanlar evlerindekorku ile değil güven ve huzur ile yaşasın-lar. 2007 yılında kurulduğumuz günden buyana inşaat sektöründe güvenilir bir markaolduk. İnsanların yaşam standartlarını yük-seltmek için var gücümüzle çalışıyoruz“Bulunduğumuz ortam ya da günlük ha-yatın stresinin, vücutta bazı etkilere de ne-den olabileceğini dile getiren Aslan SC LionGrup Yönetim Kurulu Başkanı SebahattinAslan: “Her gün gördükleriniz, duydukları-nız ve yaşadıklarınız sadece ruh halinizi de-ğil aynı zamanda bağışıklık sisteminizin iş-leyişini de değiştirir. Biz her açıdan insanla-rın standartlarını gözetip koruyoruz. LionCity projemizde bu kapsamda; yüksek ta-vanlar, özel üçlü cam sistemleri ile dışarı-dan gelen seslerin tamamen önlenmesi,birbirine temas etmeyen daireler hayatageçiriyoruz. Ekonomik olarak da hazır vedüşük yüzdeli kredi imkanlarını sunarakinsanların hayatını kolaylaştırıyoruz.” dedi. 

İmamoğlu, TBB’nin 6’ncı başkanı olduİBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 2005 yılında bugünkü statüsüne kavuşan TBB’nin 6’ncı başkanı oldu. İmamoğlu,“İş birliğinin, ortak aklın, hep birlikte çalışmanın, hep birlikte düşünmenin, farklı düşüncelerin aynı masada ol-ması bilincinin temsilini, sizlerin huzurunda söz veriyorum ki, görevimin sonuna kadar yerine getireceğim” dedi

Yapılaşmada 
olmazsa olmaz 
dikkat edilmesi 

gerekenler
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Türkiye'nin 2024 Avrupa FutbolŞampiyonası'ndaki (EURO 2024) ra-kiplerinden Portekiz, hazırlık maçındaHırvatistan'a 2-1 mağlup oldu.Almanya'nın ev sahipliğinde 14 Ha-ziran-14 Temmuz'da düzenlenecekEURO 2024'te Türkiye ile F Grubu'ndayer alan Portekiz Milli Takımı, Lizbonkentindeki hazırlık maçında Hırvatis-tan ile karşı karşıya geldi.Hırvatistan, 8. dakikada Luka Mod-ric'in penaltı golüyle 1-0 öne geçti.Portekiz, 48. dakikada Diogo Jota'nıngolüyle 1-1 eşitliği yakaladı. Hırvatis-tan, 56. dakikada Ante Budimir'in go-lüyle 2-1 öne geçti ve maç da bu skorlasona erdi.

portekiz, hazırlık 
maçında Hırvatistan'a

2-1 yenildi

Para triatlet Uğurcan Özer, DünyaKupası'nın İtalya ayağında altın madal-ya elde etti.Spor Hizmetleri Genel Müdürlü-ğünden yapılan açıklamaya göre, Ta-ranto kentindeki organizasyonda bi-rinci olan Uğurcan Özer, tarihi bir ba-şarıya imza attı.Milli para triatlet, Fransa'da yapıla-cak Paris 2024 Paralimpik Oyunları'nakatılım için büyük bir avantaj yakaladı.

para triatlet uğurcan
Özer, Dünya kupası'nda
altın madalya kazandı

konya'da İç Anadolu Bölgesi Ya-maç Paraşütü Hedef Şampiyonası baş-ladı. Karapınar ilçesinde düzenlenenşampiyonanın ilk gününde 40 paraşüt-çü havalandı.Karapınar Uçuş ve Doğa SporlarıKulübü Başkanı Mustafa Ulutaş, gaze-tecilere yaptığı açıklamada, şampiyo-nanın bölgenin turizm potansiyelinitanıtmayı hedeflediğini söyledi.Etkinliğin yarın protokol günü ol-duğunu ifade eden Ulutaş, "Yarışmayarın sona erecek. Tüm yamaç paraşü-tü ve doğa sporları meraklılarını bekli-yoruz." dedi.Şampiyonada darta ayak basan 2paraşütçü başarılı oldu.Etkinlikte enduro motosikletçileri-nin gösterisi ise izleyicilere heyecandolu anlar yaşattı.

iç Anadolu bölgesi 
Yamaç paraşütü Hedef
Şampiyonası başladı

2024 Avrupa Futbol Şampiyonası'nda(EURO 2024) mücadele edecek A Milli Ta-kım'ın 26 kişilik nihai kadrosuna alınma-yan Can Uzun, hayal kırıklığı yaşadığını be-lirtti. Can Uzun, ay-yıldızlı ekibin EURO2024 kadrosunda yer almamasına ilişkinsosyal medya hesabından açıklamada bu-lundu. Almanya İkinci Futbol Ligi ekiple-rinden Nürnberg'de geçen sezon tüm kul-varlarda 19 gole imza atan 18 yaşındakihücum oyuncusu, "Maalesef dün 26 kişiliknihai kadrodan çıkarıldım. Birçok güzelgörüşmenin ardından çok farklı bir bek-lentiyle geldim. Tüm kalbimle Türkiye'yiseçtim ve ülkem için ilk büyük turnuvam-da oynamayı çok istedim. Güçlü bir sezonve iyi performansların ardından şimdikadroda olmamam beni gerçekten çok ha-yal kırıklığına uğrattı." ifadelerini kullandı.Kadroya alınmama kararını anlayama-dığını ancak buna saygı göstereceğini vur-gulayan Can Uzun, şunları kaydetti:"Bu kararı anlayamıyorum ama saygıgöstereceğim ve şimdi gelecek sezona yo-ğun bir şekilde hazırlanacağım. Görevim,bundan sonra daha çok çalışmak, yeni ku-lübümde Bundesliga'da iyi bir sezon geçir-mek ve kendimi tekrar kanıtlamak. En bü-yük dileğim, milli takımımızın Avrupa Şam-piyonası'nda başarılı olması. Takıma şimdiher şeyin en iyisini ve Avrupa Şampiyonasıiçin başarılar diliyorum. Benim zamanımgelecek ve 2026 Dünya Kupası'nda yer al-mak ve oynamak için elimden gelen herşeyi yapacağım. Bu, benim hedefim. Türki-ye'ye verdiğim sözü tutacağım. Kalbim at-tıkça: Ne mutlu Türk'üm diyene! Ülkemebaşarılı bir Avrupa Şampiyonası diliyorum!Haydi Türkiye." Can Uzun, 22 Mart'ta Maca-ristan ile oynanan hazırlık maçında ilk kezA Milli Takım'ın formasını giymişti.

Can uzun, kadroya 
alınmadığı için hayal

kırıklığı yaşıyor

Fransa'da yapılan 2024Avrupa Ampute FutbolŞampiyonası'nın fina-linde İspanya'yı 3-0 ye-nen Türkiye, "namağ-lup" kupayı kazandı.

Fenerbahçe Yönetim kurulu, ibra edildi
Fenerbahçe Yöne-tim Kurulu, mali dönemle-re ilişkin raporları kongreüyeleri tarafından oylana-rak kabul edildi.Fenerbahçe'de OlağanSeçimli Genel Kurul Top-lantısı, Ülker Stadyu-mu'nda çoğunluğa bakıl-maksızın bugün yapılıyor.Genel Kurul'da Divan Baş-kanlığı'na Vefa Küçük se-çildi. Yönetim Kurulu faa-liyet raporu ve denetimkurulu raporu okundu.Denetim Kurulu ÜyesiMehmet Vodina, 1 Ocak2023 - 31 Mayıs 2023 ve 1Haziran 2023 - 29 Şubat2024 mali dönemlerineilişkin denetim kurulu ra-porunu sundu. Yönetim veDenetleme Kurulları'nınraporları ayrı ayrı oylama-

ya sunularak ibra edildi.Öte yandan, Fenerbah-çe Spor Kulübü Derne-ği'nin 1 Haziran 2024 - 31Mayıs 2025 döneminikapsayan bütçesi de kabuledildi.Sarı-lacivertlilerde,Mayıs 2018'de 612 milyonEuro olan borcun, Şubat2024'te 307 milyon Eu-ro'ya indiği açıklandı. Ge-nel kurulda daha sonrakongre üyelerinin konuş-maları gerçekleştirildi.
Oy pusulaları 
belli olduOlağan Seçimli GenelKurulu'nda başkan aday-larının oy pusula renkleribelli oldu. Ali Koç sarı,Aziz Yıldırım ise beyaz pu-sulada yer alacak.

Türkiye Sigorta Basketbol SüperLigi Play-Off Final Serisi ikinci maçındaFenerbahçe Beko, deplasmanda karşılaş-tığı A. Efes’i 101-70’lik skorla mağlupederek seride durumu 2-0 yaptı.Türkiye Sigorta Basketbol Süper LigiPlay-Off Final Serisi ikinci maçında A.Efes, Sinan Erdem Spor Salonu’nda Fe-nerbahçe Beko ile karşı karşıya geldi. Evsahibi Efes, müsabakaya Larkin, Clyburn,Doğuş Özdemioğlu, Ercan Osmani ve Jo-nes ilk beşiyle başladı. Fenerbahçe Bekoise Wilbekin, Calathes, Pierre, Hayes-Da-vis ve Papagiannis beşiyle parkeye çıktı.Fenerbahçe, karşılaşmaya Papagian-nis, Calathes, Hayes-Davis’in kaydettiğisayılarla 8-0’lık seri yakalayarak başladı.Efes’te Larkin ve Doğuş Özdemiroğ-lu’nun üç sayılık basketlerine, Fenerbah-çe Wilbekin ve Calathes’in üçlükleriylekarşılık verdi. Özellikle dış sahada Wilbe-kin ile etkili olan sarı-lacivertliler, farkı16 sayıya çıkardı (8-24). Oturu ve RıdvanÖncel ile pota altından sayılar bulan Efes,çeyreğin bitimine 1 dakika 46 saniyekala skoru 27-15’e getirirken, periyot

31-16 Fenerbahçe üstünlüğüyle sonaerdi. Fenerbahçe, ikinci çeyreğe de 4-0’lık seriyle başladı. Efes ise Bryant’ınserbest atış çizgisinden, Oturu’nun dapota altından sayılarıyla farkın açılması-na izin vermedi. Periyodun bitimine 5dakika 59 saniye kala sarı-lacivertliler,Wilbekin’in üçlüğüyle farkı 19 sayıyayükseltti (22-41). Bu üçlüğün ardındanEfes, mola aldı. Mola dönüşünde ErkanYılmaz ve Wilbekin’in karşılıklı üçlükle-riyle skor 47-27’ye geldi. Kalan dakika-larda Efes, bulduğu sayılarla farkı azalt-maya çalışsa da Fenerbahçe hem savun-mada hem hücumda sergilediği üstünoyunla soyunma odasına 53-38 öndegirmeyi başardı.Karşılıklı sayılarla başlayan üçüncüperiyodun ilk 3 dakikası sarı-lacivertlile-rin 58-44’lük üstünlüğüyle geçildi.Efes’in hücumda üst üste top kayıplarıyapmasıyla Fenerbahçe, çeyreğin bitimi-ne 4 dakika 54 saniye kala farkı yeniden20 sayıya çıkardı (44-64). Wilbekin vePierre’in sayılarıyla farkı daha da açansarı-lacivertliler, çeyreği 27 sayı farkla

78-51 galip kapattı. Üçüncü periyotunbaşında Sertaç Şanlı’nın üç sayılık baske-tiyle Fenerbahçe, farkı 30 sayıya yükselt-ti (51-81). Efes ise Oturu ve Bryant’ın sa-yılarıyla farkı kapatmaya çalışsa da Fe-nerbahçe bulduğu pozisyonları iyi de-ğerlendirdi ve son bölüme 15 sayılıkfarkla girdi. Kalan sürede de oyun haki-miyetini elinde tutan sarı-lacivertliler,müsabakadan 101-70 galip ayrıldı. Fe-nerbahçe, bu sonuçla Basketbol SüperLigi Play-Off Final Serisi’nde 2-0 öne geç-ti. Fenerbahçe’de 7’si üç sayı olmaküzere 24 sayıyla oynayan Scottie Wilbe-kin, karşılaşmanın en skorer ismi olur-ken, Pierre ve Calathes de 13’er sayıylakatkı verdi. A. Efes’te ise Oturu’nun 21sayılık performansı yenilgiyi engelleye-medi.Final serisinin üçüncü maçı, 10 Hazi-ran Pazartesi günü Ülker Spor ve Etkin-lik Salonu’nda oynanacak. Fenerbahçe,bu maçı da kazanması halinde BasketbolSüper Ligi’nde 2023-2024 sezonu şam-piyonu olacak.

tete'nin golü 
Şampiyonlar ligi 

sezonunun en 
iyisi seçildi

GalaTasaray'ın Brezilyalıoyuncusu Tete'nin Kopenhag'a attığıgol, UEFA taraftarlar oylamasındaŞampiyonlar Ligi'nde geçen sezonunen iyisi seçildi.UEFA'dan yapılan açıklamayagöre, Tete'nin golü, taraftarların2023-24 UEFA Şampiyonlar Ligi se-zonu golü oymasında zirvede yer aldı.Tete, UEFA Şampiyonlar Ligi'nde2023-24 sezonu grup maçları ilk haf-tasında, Galatasaray'ın Danimarkatemsilcisi Kopenhag ile evinde 2-2berabere kaldığı maçta takımınınikinci golüne imza atmıştı.UEFA'nın Teknik Gözlemci paneliise Real Madrid forması giyen Urugu-aylı Federico Valverde'nin, Manches-ter City'ye Şampiyonlar Ligi çeyrek fi-nal ilk maçında attığı golü, sezonunen iyisi seçti.Tete'nin golü, UEFA'nın TeknikGözlemci paneli tarafından ise Şam-piyonlar Ligi'nde sezonun 9. golü ola-rak seçildi.

Türkiye, üçüncüsü düzenlenen Avru-pa Ampute Futbol Şampiyonası'nda da ku-payı rakiplerine kaptırmadı.2024 Avrupa Ampute Futbol Şampiyo-nası, 1-8 Haziran tarihlerinde Fransa'nınHaute-Savoie bölgesindeki Evian-les-Bainskentinde düzenlendi.Üçüncüsü gerçekleştirilen organizas-yonda 16 takım şampiyonluk için mücade-le etti.Ampute Futbol Milli Takımı, C Gru-bu'nda İsrail'i 6-0, Azerbaycan'ı 12-1, İrlan-da'yı ise 5-0 mağlup ederek çeyrek finaleyükseldi.Grubunu lider bitiren milli takım, çey-rek finalde D Grubu ikincisi Almanya'yı ra-hat bir şekilde 11-0 yenerek adını son dörttakım arasına yazdırdı.Yarı finalde Polonya'yı 5-1'lik skorla ge-çen Türkiye, 2021'de olduğu gibi finalde İs-panya ile karşılaştı. Sahadan 3-0 galip ayrı-lan Ampute Futbol Milli Takımı, üst üsteüçüncü kez Avrupa şampiyonu oldu. Fran-sa'daki organizasyonda 42 gol atan milliler,sadece 2 gol yedi.Fileleri 16 kez havalandırarak gol kral-lığına ulaşan Ömer Güleryüz, "en iyi oyun-cu" ödülünü de kazandı.Fransa'da oynadığı 6 maçı da kazananTürkiye, Avrupa şampiyonalarında "na-mağlup" takım ünvanını da korudu.Milli takım, daha önce düzenlenen ikiAvrupa şampiyonasında çıktığı toplam 11

maçı da kazanmıştı.Böylece Avrupa şampiyonalarında oy-nadığı 17 karşılaşmadan da galibiyetle ay-rılan milliler, önemli bir başarıya imza attı.Türkiye, Avrupa şampiyonalarında çık-tığı karşılaşmalarda 104 gol atarken, kale-sinde 6 gol gördü.
Milliler, "ilk kupa"yı 
İstanbul'da kaldırdıAy-yıldızlılar, 2017 ve 2021 yıllarındayapılan Avrupa şampiyonalarında da kupa-yı müzesine götürdü.Avrupa Ampute Futbol Şampiyonası,ilk kez 2017 yılında İstanbul'un ev sahipli-ğinde Avrupa Ampute Futbol Federasyonu(EAFF) tarafından organize edildi.Finale kadar rakiplerine gol şansı tanı-mayan milliler, şampiyonluk maçına Beşik-taş'ın stadında çıktı. Şampiyonanın finalin-de İngiltere ile karşılaşan ay-yıldızlılar, ra-

kibini 2-1 yenerek "ilk kupa"nın sahibioldu.Bu şampiyonlukla uzun süre adındansöz ettiren milli takım, daha sonra başarı-larına yenilerini ekledi.Milliler, 2021 yılında Polonya'da ger-çekleştirilen Avrupa Şampiyonası'na da fa-vori olarak gitti.Krakow kentindeki organizasyonda ra-kiplerini farklı mağlup eden Türkiye, finalmaçında İspanya ile karşı karşıya geldi.Final maçında da zorlanmayan ve raki-bine 6-0 üstünlük kuran Ampute FutbolMilli Takımı, şampiyonluk kupasıyla Türki-ye'ye döndü.
Dünya Kupası da müzedeAvrupa'da zirveyi rakiplerine bırakma-yan Ampute Futbol Milli Takımı, son DünyaKupası'nda şampiyonluk sevinci yaşadı.Kupada basamakları teker teker çıkan

milliler, Antalya'da yapılan 2007 Dünya Ku-pası'nda üçüncülük elde etti ve organizas-yon tarihinde ilk kez ilk 3 takım arasınagirdi.Daha sonra istikrarlı bir şekilde kupa-da dereceler elde eden Türkiye; 2010,2012, 2014 yıllarında da dünya üçüncüsüoldu.Meksika'da düzenlenen 2018 AmputeFutbol Dünya Kupası'nda adını finale yaz-dıran milliler, organizasyon tarihinde ilkkez şampiyonluk maçına çıktı. Finalde An-gola'ya penaltılar sonucu yenilen milli ta-kım, çok yaklaştığı şampiyonluk kupasınıkıl payı kaçırdı.Türkiye, 2022'de bu kez ev sahibi oldu-ğu organizasyonda finalde yine Angola ilekarşılaştı. Rakibini 4-1 yenen ve Ango-la'dan 2018'in rövanşını alan Ampute Fut-bol Milli Takımı, ilk kez Dünya Kupası'nıkazandı.

AmputE Futbol milli tAkımı, 
"namağlup şampiyon" ünvanını korudu

Fenerbahçe, Efes’i farklı yenerek
final serisinde durumu 2-0 yaptı
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10 haziran 2024 Pazartesi

bilim

Z kuşağı olarak bilinen 18-34
yaş arasındaki gençlerin dörtte

biri ‘telefon aramalarına hiç
cevap vermediklerini, görmez-
den geldiklerini’ söylüyor. An-
keti değerlendiren Uzman Kli-
nik Psikolog Sedef Koç Bal, “An-

keti yaş gruplarına göre yo-
rumladığımızda genç yetişkin-
lerin iletişim tercihlerinin fast
food tüketimi çağrıştırdığını

söylemek mümkün” dedi
n SERKAN ÖZTÜRK
ÜSKÜdAR Üniversitesi NPİSTANBUL

Hastanesi Uzman Klinik Psikolog Sedef
Koç Bal, telefon bağımlılığı konusunda
gelinen son noktayı değerlendirdi.

Akıllı telefonlara güncellemeler gel-
dikçe toplumun bu araçları kullanım bi-
çimleri de değiştiğini dile getiren Uz-
man Klinik Psikolog Sedef Koç Bal, “Ya-
pılan bir ankette; 18-34 yaş grubundaki
bireylerin dörtte biri ‘telefon aramala-
rına hiç cevap vermediklerini görmez-
den geldiklerini ‘bildirirken, bazıları
aramak yerine mesaj attıklarını dile ge-
tirdi. Katılımcıların çoğu beklenmedik
bir aramanın ‘kötü haber’ anlamına gel-
diğini düşünürken, yüzde 70’i arama
yerine mesajı, yüzde 37’si sesli not gön-
dermeyi tercih ediyor.” dedi.

35-54 yaş grubu telefonla
konuşmayı tercih ediyor

35-54 yaş grubunun ise yüzde 1’inin
sesli not göndermeyi tercih ederken
geri kalanının geleneksel telefon görüş-
mesi yapmaktan yana olduğunun görül-
düğü anketi değerlendiren Uzman Kli-
nik Psikolog Sedef Koç Bal, şöyle devam
etti:  “Anketi yaş gruplarına göre yo-
rumladığımızda genç yetişkinlerin ileti-
şim tercihlerinin fast food tüketimi çağ-
rıştırdığını söylemek mümkün. Hızlı,
kısa, öz ve acele… Bu bir tercih olmakla
birlikte değişen dünyanın hızlı tempo-
suna uyum sağlamanın zorunlu bir gös-
tergesi de olabilir. Bu sonuca göre 18-
34 yaş grubunun iletişim tercihlerine
baktığımızda arama yoluyla tek bir ki-
şiyle iletişimde kalmak yerine aynı
anda kısa mesaj ve sesli not göndererek
birden çok kişiyle haberleşmek daha
cazip gelebilir.”

uzun uzadıya telefon 
görüşmeleri lüks mü?

dar vakitler içinde yaşamaya alışan
bireyler için uzun uzadıya telefon gö-
rüşmeleri artık lüks olduğunu söyleyen
Uzman Klinik Psikolog Sedef Koç Bal,
şunları kaydetti: “Hal böyleyken hızlı
iletişim yöntemleri ortaya çıkıyor. Bura-
da akılların karıştığını görüyoruz, aca-
ba teknolojinin evrimiyle mi bireyler
güncellemelere uyum sağlamak zorun-
da kalıyor; yoksa yetişememe, vakitsiz-
lik gibi durumlardan dolayı ihtiyaç doğ-
rultusunda mı fast food iletişim yön-
temleri gelişiyor? 

Geleneksel iletişimi tercih edenlere
göre eş zamanlı yani aynı anda karşılık-
lı bir alışveriş söz konusu.  Buradaki
beklenti, duygu ve düşüncelerin karşı
tarafa tam o anda aktarılması ve payla-
şılması. Tek taraflı iletilen mesajlar ve
sesli notlar sıcak iletişim ilkesi-
ni karşılamayabilir. Özellikle
35-54 yaş grubunun gele-
neksel görüşmeleri tercih
etmesi; yaş ve deneyimin
artmasıyla birlikte ki-
şilerarası ilişkilerde
daha seçici olunması
ve ilişkilerin hisse-
dilebilir olmasına
duyulan ihtiyaçla
açıklanabilir.”

Telefon 
bağımlılığı

farklı bir 
boyuta evrildinALİ BALTAcI

OPPO; hız, performans ve şık-lığı bir araya getiren yeni modeliReno11 F 5G’yi Türkiye’de satışasunuyor. Ultra ince ve hafif tasarı-mı, 64MP Ultra Net Üçlü Kamera-sı, üstün kalite ve performansı,uzun ömürlü bataryası ve yenilik-çi özellikleri ile Reno11 F 5G, ortasegment akıllı telefon kategorisi-ne yeni bir soluk getiriyor. Sadece177g ağırlığı ve 7.54mm kalınlığıile orta segment akıllı telefon ka-tegorisinin en ince gövdeye ve endar çerçeveye sahip telefonu olanOPPO Reno11 F 5G, ColorOS14 iş-letim sistemi üzerinde çalışıyorve gücünü 6nm MediaTek Dimen-sity 7050 mobil işlemciden alıyor.Telefonun 256GB depolama alanıile tüm değerli anları saklamaya,8GB RAM’i ve 8GB'a kadar geniş-letilebilir ekstra RAM’i de arkaplandaki uygulamaların kapatıl-masına gerek olmadan birdenfazla uygulama ve oyun çalıştır-

maya olanak tanıyor. Telefonundepolama alanı microSD kart ara-cılığıyla 2TB'a kadar genişletilebi-liyor. Reno11 F 5G; 64MP UltraNet Ana Kamera, 8MP Ultra GenişAçılı kamera ve 2MP Makro Ka-meradan oluşan 64MP Ultra NetÜçlü Kamera sistemi ve 32MPUltra Net Selfie Kamerası ile ola-ğanüstü fotoğrafçılık ve video ye-tenekleri sunuyor. Kullanıcılar te-lefonun özel Portre Modu ve

OPPO Portre Uzmanı gibi gelişmişözellikleri sayesinde her türlü or-tam ışığında birbirinden güzelportre fotoğrafları çekebiliyor. Te-lefonun 1 milyardan fazla rengesahip parlak 10-bit AMOLED ek-ranı da 1100 nit zirve parlaklığıile gerçeğine yakın fotoğraflarçekme olanağı tanıyor. AI Silgiözelliği ile kullanıcılar görüntüler-de yer almasını istemedikleri kişiveya nesneleri kaldırıp fotoğraf-

lardaki boşlukları dikkat çekentek bir iz bırakmadan doğal ola-rak doldurabiliyor. Akıllı GörüntüMatlaştırma özelliği de görüntü-lerdeki nesnelerin zahmetsizcekesilebilmesine olanak tanıyor. Tek şarjla 22,3 saate kadar ke-sintisiz görüşme sağlayabilen sü-per büyük 5000mAh pili ve 67WSUPERVOOC Flash Charge tekno-lojisi sayesinde kullanıcılarReno11 F 5G’yi priz arama kaygısıyaşamadan gün boyu kesintisizkullanabiliyor. Gelişmiş pil tekno-lojisi kullanıcılara dört yıl kulla-nımdan sonra bile etkileyici pilömrünü garanti ediyor. IP65 suyave toza dayanıklılık sertifikasınasahip olan telefon üç dakikaya ka-dar su püskürtmesine dayanabili-yor ve yağmurda 60 dakika bo-yunca çalışmaya devam edebili-yor.  Reno11 F 5G, göz alıcı Okya-nus Mavisi ve Palmiye Yeşili renkseçenekleri ve 18.999 TL tavsiyeedilen fiyatıyla satışa sunuluyor.

ORTA SEGMENTİN İNCELİğİ VE YENİLİKÇİ TEKNOLOJİK özELLİKLERİ İLE İDDİALI YENİ YILDIzI:
OPPO Reno11 F 5G 
satışa sunulduAkıllı telefon dünyasının öncü markalarından OPPO; ince ve şık tasa-rımı, güçlü performansı ve gelişmiş kamera teknolojisi ile göz doldu-ran modeli Reno11 F 5G’yi Türkiye’de tüketicilerle buluşturdu

n SERRA KARAÇAM
AcER, iki yeni premium Chromebo-ok Plus dizüstü bilgisayarlarını piyasayasürdü: Acer Chromebook Plus Spin 714ve Acer Chromebook Plus 516 GE. Heriki model de çok yönlü tasarımları 2 katdaha hızlı bir Intel Core işlemci ile biraraya getiriyor ve bellek ile depolamakapasitelerini 2 katına kadar çıkararakkullanıcılara aynı anda daha fazla işlevigerçekleştirebilme gücü sağlıyor. Chromebook Plus cihazları olarak,her iki yeni model de bağlanabilirliği,yaratıcılığı ve işbirliğini güçlendirmeküzere sadece sağ tıklamayla kullanılabi-len “Yazmama yardım et” özelliği, Goog-le Fotoğraflar Sihirli Düzenleyicisi, Ge-mini ve diğer gelişmiş üretken yapayzeka özelliklerini destekliyor. Üretken-lik için optimize edilmiş ince ve dönüş-türülebilir Acer Chromebook Plus Spin714, 360 derece dönebilen menteşesiy-le hareket halindeki kullanıcılar içinbirden fazla kullanım modu sunarken,Acer Chromebook Plus 516 GE ise oyu-nu merkeze alan en güncel donanımasahip olmasıyla NVIDIA® GEFORCE®NOW, Xbox Cloud Gaming, Bookostero-id, Amazon Luna ve daha pek çok plat-formdan AAA oyunları stream edip oy-namayı mümkün kılan bir yeni nesil bu-

lut oyunu Chromebook'u olarak karşı-mıza çıkıyor. “İki yeni Acer Chromebo-ok Plus modelimiz, Chromebook kulla-nıcılarına daha da gelişmiş deneyimlersunmak için ChromeOS’in bir parçasıolan yeni Google AI özelliklerinden eniyi şekilde yararlanıyor.” açıklamasınıyapan Acer Inç. Dizüstü Bilgisayarlar-dan Sorumlu Genel Müdür James Lin,yeni modellerin ChromeOS ekosistemi-nin gücüne, esnekliğine ve kullanıcıodaklı Chromebook Plus dizüstü bilgi-sayar tasarımının önemine işaret ettiği-ne vurgu yaptı. Kompakt, dayanıklı,performans odaklı yeni dönüştürülebi-lir Acer Chromebook Plus Spin 714(CP714-1H), işte, okulda ve diğer proje-lerde işbirliği için mobil performansınve çoklu görev verimliliğinin ideal kom-binasyonunu sunuyor. Intel® Core™Ultra 7’ye kadar olan işlemcilerle güç-lendirilen Acer Chromebook, kullanıcı-ların yapay zeka destekli Google veAdobe uygulamalarının keyfini çıkar-masına yardımcı olmaya hazır. GoogleAI kullanıcıların kolaylıkla yazı yazma-sına ve benzersiz arka planlar tasarla-masına yardımcı olurken, Adobe Pho-toshop ve LumaFusion uygulamaları fo-toğraf ve video düzenlemeyi son derecekolay hale getiriyor. Google Docs, She-

ets, Slides ve Gmail’de yer alan Gemini,daha fazla üretkenlik ve daha iyi organi-zasyon için notlar oluşturmaya, özetle-meye ve e-postaları kişiselleştirmeyeyardımcı oluyor. Ek olarak yeni Chro-mebook ile tüm gün üretkenlik stan-dart hale geliyor. 2 kat daha fazla hız,bellek ve depolamayı barındıran daya-nıklı alüminyum kasa, MIL-STD 810sertifikasına sahip. Hızlı şarj olabilen pil10 saate varan uzun pil ömrü sunuyor. Acer Chromebook Plus Spin 714’ün2’si 1 arada dönüştürülebilir tasarımı,geleneksel dizüstü bilgisayar veya isteğebağlı takılabilir USI aktif stylus ile not al-mak ve çizim yapmak için tablet formuda dahil olmak üzere çeşitli kullanım şe-killerine izin veren, 360 derece dönebi-len menteşelerle donatıldı. Chromebo-ok’un 14 inç dokunmatik ekranı, görün-tüleri WUXGA (1920x1200) çözünürlü-ğünde ve yüzde 100 sRGB renk aralığın-da canlı bir şekilde sergiliyor. Bu, kulla-nıcıların fotoğraflarını yeniden hayal et-melerine yardımcı olan yeni duvar ka-ğıtları oluşturma ve Google FotoğraflarSihirli Düzenleyici gibi yapay zeka des-tekli özelliklerin Chromebook’un inceçerçeveli ekranında daha da etkileyicive keyifli bir deneyim sunmasını sağlı-yor. Ayrıca Antimikrobiyal Corning®Gorilla® Glass, lekelere ve kokuya ne-den olan bakterilere karşı direnç göster-menin yanında cihazı çizilmelere karşıkoruyor.  Chromebook’un 1440p QHDweb kamerası, daha iyi netlik, aydınlat-ma ve ses için yapay zeka destekli ses vevideo geliştirmeleri eşliğinde çevrimiçiderslerde, iş odaklı konferans görüşme-lerinde veya aile buluşmalarında her za-man harika görünmenizi ve net duyul-manızı sağlıyor. Dahili web kamera, dü-şük ışık koşullarında bile yüksek kaliteligörüntü sunmak için geçici gürültüazaltma teknolojisinin yanı sıra gizliliği-nizi koruyan fiziksel kapağa sahipken,isteğe bağlı olarak sunulan parmak iziokuyucu, kullanıcılar için güvenli cihazerişimini sağlıyor. Çift mikrofon, yukarıyönlü çift hoparlörler ve DTS® Audioözelliği, konferans deneyiminizi geliştir-

mek için yüksek kaliteli, bozulmayansesler sunuyor. Chromebook, Wi-Fi 6Eve Bluetooth™ 5.1’in yanı sıra HDMI 2.0ve iki USB Tip-C bağlantı noktası ilehem Thunderbolt™ 4 bağlantı noktasıhem de bir USB Tip-A bağlantı noktasıdahil olmak sunduğu zengin bağlantınoktaları aracılığıyla harici cihazlara gü-venilir bir şekilde bağlanabiliyor. YeniAcer Chromebook Plus 516 GE(CBG516-2H), NVIDIA GeForce NOWbulut oyun hizmeti ve birinci sınıf oyunodaklı tasarıma sahip en son teknolojisiile oyun oynamanın yepyeni bir yolunusunuyor. Acer Chromebook Plus 516 GEkullanıcıları; herhangi bir indirme işle-mi yapmak durumunda kalmadan, bu-luttaki yeni nesil GeForce RTX™ 4080sunucularından Ultimate üyeliğiyle stre-am ederek, 1600p’ye kadar çözünürlük-te ve 120 FPS hızlarda milyonlarca diğeroyunseverle birlikte en son oyunlarıntadını çıkarabiliyor. Cihazın performansodaklı 13’üncü Nesil Intel® Core™ i7 iş-lemcileri ve yüksek çözünürlüklü ekra-nı, 120 Hz hızlarını mümkün kılarak sonteknoloji grafikler ve etkileyici akıcılıktagörsellik sunuyor. Chromebook’un yüksek çözünürlük-lü WQXGA (2560x1600) IPS ekranında-ki oyun deneyimi, gerçekçi ve akıcı biryüksek kare/saniye oyun deneyimi sağ-layan 120 Hz yenileme hızı sayesindebüyüleyici şekilde öne çıkıyor. Ayrıca ek-ranın yüzde 100 sRGB renk gamı deste-ği sayesinde kullanıcılara canlı ve ger-çekçi görüntüler sunuluyor. Yüksek kali-teli DTS ses, force-cancelling özellikliwoofer’ların zıt yönde ve mükemmel biruyum içerisinde çalışmasıyla istenme-yen ses titreşimlerini de ortadan kaldı-rıyor ve gerçekçi görselleri tamamlıyor.Acer Chromebook Plus 516 GE, RJ-45 2.5G Gigabit Ethernet LAN bağlantısısayesinde kesintisiz bulut oyunları içinhızlı ve güvenilir bir bağlantı sağlıyor.Ayrıca, oyuncular hareket halindeykenbulut oyunları oynamak için dayanıklıChromebook’larını yanlarına aldıkların-da, cihazın hızlı ve güvenli Wi-Fi 6E bağ-lantısına güvenebilirler.

Acer, Chromebook Plus dizüstü 
bilgisayarlarını piyasaya sürdü Performans ve taşınabilirliğin vücut bulmuş hali, Intel® Core™ Ultra İşlemciler tarafından desteklenen yeniAcer Chromebook Plus Spin 714, ince ve hafif 2’si 1 arada dönüştürülebilir tasarımıyla okul ve oyun odaklıkullanıcıların yanı sıra mobil halde çalışan kullanıcılar için de dayanıklı alüminyum kasasıyla dikkat çekiyor
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